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On May 7, 2013 @ 7pm (after coming from work), | went to meet with a f(é;généi?business owner ¥
at his T-Shirt Design Shop in South Minneapolis—816 E. 38" Street, In reference to G %hirt | designed for . =274
some good friends of mine for the Mother’s Day, Sunday, May 12, 2013 21* Annual Twin Cities Race for
the Cure.

Example of T-Shirt Design

N

T Lt pa7 Lok, T At i 1

Firstly, after talking with my friend, and continuing to talk to my friend in my car about the T-
Shirt Design. | observed a Minneapolis squad car #360 ride by three times. Approx. 8-10 minutes after |
ohserved Minneapolis Squad Car #360 leave the area. Minneapolis squad car #8321 slowly approached
me, and then officer Siedel and a fellow woman officer exited their squad car. Officer Siedel immediately
approaches me, and tells me to place my hands on the hood of his car. Repeatedly asking officer Siedel
If there was a problem/probable cause, he continued to yell and tell me to shut up and be quiet. So,
after all officers—Siedel, the woman officer, and the officer from Squad Car #360 approached me, and
surrounded me around the front hood of officer Siedel’s squad car. | then placed my hands on the hood
of his squad, and he began to dig into my pockets with no consent.
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View of Mobile Camera that should have footage of this improper search and conduct of officer Siedel.
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STATEMENT OF Jamaal lke

INVESTIGATOR: Stephen McKean
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PLACE: The Office of Police Conduct Review, Minneapolis Civil Rights Office, Room 239
DATE: May 20, 2013

- TIME: 11:55a.m.”
‘CASE NO: 13-10255

Whatis your full name? [ fi

Jamaal Batwon lke. i
o

Can you spell your name for us? -

Yes. First name speiled J-A-M-A-A-L, middle B-E-T-W-O-N, last name lke, I-K-E.

‘Whatis your present address and phone number?

Present address is 3429 Fourth Avenue South, Minneapolis, Minnesota 55408. Current phone number is
612-715-6623.

What is your age and date of birth?
My age is 30 years old. Date of birth is 8/12/82.

You are being questioned as part of an official investigation into a complaint of police misconduct and the
information you provide will be used in a fact finding process as part of the total evidence to determine if
such misconduct occurred and for assessing whether disciplinary action should be taken. The information
you supply may also be used in a grievance hearing, arbitration or other appeal procedure. Other parties
outside of the Minneapolis Civil Rights Department OPCR, may have access to the information you provide
as part of the intemal investigation. '

At this time, | would like to ask you some guestions concerning an incident that occurred on May 7,2013 at
approximately 7:23 p.m. at 816 38" Street in Minneapolis. Are you willing to tell me what you know about
this matter? ' '

A. Ah, yes.

>0
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Could you explain in your own words what happened? .

Yes. Um, to start off, um, basically after coming from work, | went and, ah, met, pretty much met with a
friend, a business owner, um, in regard to a tee shirt design, ah, basically it was in reference to, ah, this

design here which is visual. It's a mother's, it was a Mother's Day, ah, breast cancer walk, ah, designed for
the twin, Twin Cities Race for, ah, Race for the Cure. And, pretty much what was goin’ on, | was actually in

my car. He was just leavin’ work. | was, | pretty much pulled up on the side of him. We began to engage in,

um, conversation about the tee shirt here. '

Ah, basically, at that paint in time, | visually, um, seen an officer, well, pretty much squad car number 360,
ah, ride by, ah, pretty much the address stated, um, three times in the course of about maybe five to eight
minutes. So, after seeing this squad car 360 ride by for the third time, ah, | immediately pulled my car over
to the front, parked, got out. At that time, me and the friend, the business owner that has this tee shirt
design shop, ah, again, ah began to engage into conversation about, ah, what was gonna go on about the
order.

At this point in time, um, | seen squad car 8321, a Minneapolis squad car, prefty much approach me slowly
at that point. So, I'm looking and my friend is also looking at this, ah, squad car approach me. At this time, |
seen two fellow officers get out of the car. One was Officer Seidl, the other one was a woman fellow officer
which | didn't get her name, ah, but [ guess they were patrolin’ the area.

Do you know which officer was driving and which one was passenger?
Officer Seidl was driving.

Okay. Thank you.
Um, at this point, he immediately got out the car and he told me to put my hands on the car. At that point, |
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asked him, ah, kind of confused “Why do | need to put my hands on the car?" At that point, he said, “Just
put your hands on the car. I'll tell you.” And, at this time, | seen, ah, the officer from Squad 360 pull up. He
got out the car too, came up to me or came pretty much engaged, ah, in this whole ordeal or what not. Um, .
at this point, when I’'m asking him, “What's going on?” and why is it that he is wanting me to put my hands
on the car. Ah, he began yellin'. So, at that point, | put, or | placed my hands on the car. He then goes into
my right or starts to pat me down, goes into my right pocket where he feels, um, my, ah, my wallet. At that
point, he reaches in my pocket, takes my wallet out and eventually starts to go through it. I'm asking him
over and over, “What's the problem? What's goin’ on’? What's the probable cause?” and pretty much I'm

still gettin’ or getting no answer.

So, after that when’s he’s going through and checking my, my cards that | have in my wallet. | had credit
cards. | had two, or | had my ID so | have a Minnesota’s driver's license and also | had my Arizona license
in which he asked why do | have fwo IDs and | told him, you know, | live in Arizona and | had that for a
second identification at the time. Um, ‘and | currently do re5|de and | have an address in Arizona and pretty
much just gave him this information. And, at this point, he began to, ah, after asking again, you know,
“What's going on?” he then begins to say, “Well, you know, there's a bunch of gang activity.

Now, the thing is, | just got off of work. | had on my jeans, | had on, ah, a red, or, not a red, but a white,
black, blue, red and maroon, ah, colored shirt, ah, flannel and then | had on, um, my maroon. Levis, ah,
shoes. At that point, he began to say, “Well, | know you're probably a part of the Blood Gang members or
Blood Gang members. And once | told him | don’t know what he’s talking about. I don’t know what this is
about but the thing is after checking my wallet | mean he can visually see that I'm a Permit to Carry and I'm
pretty sure if | was a gang member they wouldn't give gang members those type of things. But | told him. |
said, you know, ‘I had my permit to carry for six years and, | mean, this, I just basmally, I mean | was a little
hit frustrated at that point. _

Um, after he went through this whole process, hé took me to the back of his car, put me in his car and then
began to run warrant checks. He ran a driver’s license status check, just pretty much every check possibly.{'

| don't know what other check he ran. | think he was probably checking my Arizona license to see if that - -

was valid or ID to see if that was, ah, valid. Um, at that point, me and him engaged in a heated argument
about him thinkin' I'm a part of this Blood Gang organization or unit or whatever and he starts to begin to
ramble on about | guess shootings that happened in the area, shootings that happened somewhere else
and then | guess someone had got shot over North or somethin’ like that in which he was tellin’ me
information that wasn’t even pertaining to me. : \ '

And, you know, | said, “Well, | mean, you can't sit her and classify everybody as a gang member.” He said,
"“Well you look like a gang member.” And, pretty much this is what he stated out of his mouth was, “Well, all
the blacks in this area are gang members or part of the Blood unit.” At that point, in response, what | told

‘him was, “Well, what about the Whites, Hispanics and Asians?” And he said, “Well there's no Whites and

there’s one Hispanic that's part of a Blood gang member unit in this area or whatever. And | told him, *You
know what? This doesn't even pertain to me. | work on, or, my profession is computers. I've been working
with computers.” | began to tell him, “I have ‘accredited companies. We're workin' through - Target
Corporation for five or six years, five years, Best Buy Corporation.” | began to tell him what | was about. “I'm
a Dunwoody College student. | mean graduated from Dunwoody College. | have a computer networking
degree.” | don't know nothing of what he's talking about.

At this point, after | came back clear, ah, he began to engage in, you know, all this other stuff about gang
activity that | had no clue about and | said, “Look, I'm ready to go.” At this point, he gets frustrated, he gets
out of the car, comes over to the back of the car that | was sitting in, then, he lets me out. At that point, |
began to walk to my car. Now, he had no idea that my car was even around in the area. | went over, walked
to my car. At this point, when | got in my car, I've got an SL-500. It's a Mercedes Benz and my top was
down. At this point, he drives up to my car, turns his lights on, gets out of the car, comes up to my, ah, the
driver's side door and asks to see my license, registration and proof of insurance. .

And, | said, “You already just ran a check. You already cleared me. | just bought a car." | brought my
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paperwork. This is all of the paperwork | showed him. He said, “Show me your title.” | had a temporary plate
that was in my car that | showed him and | showed him my title here. And, at that point, | mean, he began to
taunt me and, yes, | got out of character and | told him, “You know what?" There were some things that |
said that | said. “You know, you're actin’ like a pussy.” That's what | said to him. At that point, he tells me to
get out the car. | get out the car. Then, or what he does, he handcuffs me, puts me in the back of his car.
Him and the fellow officer, the woman officer, decided to go in my car and at that point they're searchin’ my
car, um, clearly see ‘cause | know his lights were. At this point, | knew his lights were on, that the video was
recording. Um... :

Did you see a camera in the car?
Um, in his car?

Yes.
| believe he has one, yes.

You said ilat the car he was driving was number 83217

Ah, 8321 was Fis squad car. So, at that point, he’s in my car. | can see him visually pulling up.on my middie
console, in which it's actually a latch that separates two departments. So, | see him struggling with the
department, and, at that point, | guess he's looking through it. He goes through the whole car and, at this
point, | would probably say it lasted maybe about five or ten minutes with them going through the search of
my car.

They come back to the car. They are looking in the database and they're pullin’ up a bunch of other stuf
and then they ask me about my car that | own, or another car that | own, which is a Monte Carlo. They.
asked me where that was which | don’t know why that had anything to do with anything. And then, at that
point, um, he writes me, or, once he, or after he goes through my car and then after this whole search he
comes back to the car and then he was tellin’ me if |, do | want to go to jail and | said, “For what? | didn't
even do anything.”

At this point, | mean, it's just all over the place as of right now and then he finally lets me out the car and
then, um, at that point, what | can remember, I'm getting’ back in my car and | get a ticket. He gives me a
ticket for no registration on my car for Minnesota which my car was shipped up here from Texas and it had
the temporary plates still on, or still in there and all of that. So, yeah, he gives me a ticket for that and then
at this point he, um, lets me go or after he’s done with this whole process, he then begins to, there was a
friend of mine that pulled up that seen what was goin’ on. Ah, he was there and he asks was | okay.

And what 1 staried to do was start to immediately because what he did after he was done with my whole
ordeal he got out went over to him, or asked to see his driver’s license and ask whose car it was and |
began to video with my phone at that point. And, he immeadiately stopped harassing my friend and at that
point he told me, “I don’t know what I'm getting myself into.” And he said, “Next time, I'll have more time for
you." and he gets back in his car and he drives off. And ! still was recording this, ah, stuff here but, um, |
know for sure from the time that he approached me from when this first all started | know this was on
camera. Mobile camera three was in the area and this is the view in which | believe it was recording in
which it should have that whole search of him first coming up to me and approaching me from the start of
everything and that’s the woman, or the fellow woman officer that was | was able to get a recording of.

That's a picture from your camera?
Yeah.

| mean your phone?
Yeah, from my phone.

Okay. Do you mind if l make a ...
Oh, you can have that. | brought this strictly for your intake of everything.
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Oh. Thank you. I'li see if | can get footage of this camera. It's got to be around somewhere. Alright, that
should help things. A couple of questions. The gentleman that you were talking to when the officers pulled

up, was he there for most of this contact with you?
He was there for about maybe, he was actually goin’ to pick up his kids. When Officer Seéidl pulled up, he
was there for | want to say approximately, maybe three to five minutes and then he left because, you know,
it began to get a little bit out of control. But he was there for the first | would say probably three to five

minutes.

Do you think this person would offer any information to us?
Um, I'm pretty sure. He should be. ..

Do you know his name and how | can get in contact with him?
Um, Deyon Loveless.

Can you spel! his first name?
D-E-Y-O-N. Loveless: L-O-V-E-L-E-S-S. His number is 612-481-3935 or 39. I'm sorry, 3932.

You mentioned you have a Permit to Carry'?
Yes.

Obwously, since there’s no mention. of weapons in here, | assume you were not carrying your weapon at

that time?
| didn’t have my firearm on me. No.

Did the officer ask you about that? If you were carryihg-or if you had it in the vehicle or if you had it

somewhere?
No. .
§
When you were in your car and he came up and asked you for ID and reglstratlon and insurance, did he -
ask you at that time whether you had your firearm in the car?

No. .

Do you have any idea what he might have been looking for by searching your car?

I have no clue what he, was he then intentionally thinking or his train of thought for what he thought he was
looking for. | have no clue of what his intentions were. From, pretty much from the beginning of this or the
start of everything, he didn’t even have any, how can | say? He didn't have. | would say, he didn’t have a
clue that.| even had a car because when he first approached me, or when he first saw me, | was outside of
my car. My car was parked pretty much from where his car was between the distance of when | was
actually communicating and talking with my friend, his car was actually pulled behind my friend’s and mine
was actually pulled over on the side there on the street. So, when he first approached me, he didn’t even

know that | had a car at that pomt

Was the person you were talking with, were they in their car?
They were in their car, yes.

You were out next to the car talking to them?
That’s correct.

Was this car stopped in the roadway or was it by the curb?

Um, when | had got out of the, or, when Officer Seidl had approached me, my car was parked.
I'm referring to the car that .. {
Yeah, this car was actually |f | were to make visual of it, my car was parked here. This car was parked nght\-/
next to his store. So, my car was visually, | would say, about ten to fifteen, maybe ten or fifteen, maybe

. twenty feet away from his car but they both were parked by the curb. Yes, and he was parked in front of his
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store.

Would it be safe to say that neither your car nor Mr. Loveless’ car was blocking traffic?
Wasn't obstructing any traffic. -

So, that was not an issue?

Right.

When the officer first approached you, what was his focus of conversation?
He would not tell me after | asked him maybe five to ten times, “What is the problem? What is your
probable cause?” And, he stated and he said, “Just place your hands on the hood. | will tell you.” That was

repeatedly what he said, “Put your hands on the hood. Just put your hands on the hood. We'll talk about

. that. I'll tell you. Put your hands on the hood.” That was pretty much it.

How long after he made contact with you, how long into the detention did he start talking about gang
issues? '

A. Thatwas probably, maybe, | want to-sa‘y a minute or two into theconversation from when he was teliing me

>0
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to place my hands on the hood. .

Did he ever ask you directly if you were involved in a gang? -

Hrmmmmm. No. He didn’t ask me if | was involved in a gang. He said, | know, you know, you have the, you
fit their whole thing or what not because of what coiors | had on. And | said, “Well, | mean, that shouldn't, |
mean, you're passin’ judgment now.” And, | mean, | told him | didn't feel comfortable with that and at that
point, | mean, there was no, or, | would say any indication for him to say, “Well, you know what? | can see
that you're a gang member because you fit. You have all the colors on and you're in this area.” Which |
didn’t understand but. And then | asked him, “Well, if | was wearin’ blue, then, then he said at that part, |
mean, | remembered about one of those, ah, things that | asked him. | said, “Well, if | was wearin’ blue then
would you have stopped me then?” _

Well then he said, “Well, don't get smart with me.” Or something he said like that, so. It was basically. |
would say he was charging at me because of what colors he thought were known in that area and | mean,’
me personally, | dress nice all the time. | don't think | was tryin' to mimic anything of a gang member atall |
mean, pants saggin’ and all of that. | mean, my pants are usually well-fit to me so there not, you know, any
of that look. | mean | had a nice collar shirt on. | don’t know what he was thinking to think that, okay, well
maybe, you know, you're part of this gang organization or you have somethin’ to do with, ah, this whole
gang unit.

“You said when he searched you, patted you down, he reached in and pulled your wallet out of your pocket?

Yep.

Is that the wallet you're carrying, that wallet you have there?
Yep. That is the wallet. :

Did he take anything else out of your pockéts? Did he feel anything and say, you know, “Gee this feels like
some kind of weapon” or it feels like something of that sort. Did any of that conversation come up?
Nope. This was the only thing | was carrying in my wallet and my key was in my car the whole time.

Did he ask if he could see your wallet? _ -
Ah, no. He immediately went through it and then started asking why or when he looked in my wallet and he

‘was goin’ through everything he pulied my Arizona license and then aiso pulled this information out, my

Minnesota and then these were the two things that he questioned. Why do | have two IDs? And then,
looked through everything else. | mean this is all my credit cards | carry on me. | had no money on me. Um,
he didn't even say anything about the Permit to Carry. As far as like, you know, at that time, and then in
reference and | said, | mean “You know, gang members don't carry these permits.” And then he didn’t even
say anything about it. . :
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You had mentioned that when he was talking to you and you were in your car, you made a comment to him
something of the effect that he was acting like a pussy? P
| said that. Yes. %

You said it was after you made that comment, that that's when he had you come out of the car and

handcuffed you? _ -
Yep.

Did he give you an explanation about why he was putting you in his squad car and handcuffed?
No. _

N

Do you know how long your complete detention lasted?
From start to finish?

Yeah.

- From when.he first approached me?

Yeah.
| would say, hmmmm, | would say it had to have lasted about maybe 20 to 25 minutes.

The length of time that you were in the back of the squad car after you had been inside your car and he
removed you and pulled you out. Do you know how long that time lasted? . _
From the first time | was in the'squad car?

No, the second. -

Oh, the second time? Ah; | would probably say maybe for somewhere around maybe five to ten minutes.
/

Was that a longer period of time than the first tlme‘? B

Um. Well, it was longer. Well, | want to say it was probably maybe about the same, maybe about ten

minutes that | was in there the first time because they were runnlng a bunch of checks of which | didn't -

understand.

The time that you were there that the officers wére contacting you, was your primary contact with Officer
Seidl? '
Yes.

Did you have any interaction with the female officer? :
Um she pretty much didn’t say anything. Officer Seidl was pretty much the one that ran the show. -

You said that during this time, squad 360 came up. You said originally that squad was circling around but
then it came up after you were approached by Officer Seidl.
Right.

How many officers were in that squad car?
In 3607

360.
Only one. Only one.

How long did that squéd car remain on scene while Officer Seidl spoke with you?
Probably for about five to eight minutes and then he left. : ( _

Did either of these squad cars have their lights on when they were contacting you?.
The second time. Officer Seidl, when he seen me go up to my car and | got in my car that's when he
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immediately jumped in his car, threw his lights on, pulled up after me. The first time he didn't have his light

on.

Q. How about squad 3607

A. Squad 360 had no lights on.

Q. Did the officer that was in squad 360 have any conversation with you? -

A. Ah, no. He looked at me a few times, made eye contact with me and that was pretty much it. He never said

- anything. | know there was another squad car that pulled up around the second time of when he actually
was going through the search, and they sat in the alleyway maybe for about two to three minutes of
everything and then | seen them pull off and that was two officers. Um, | don't remember a squad car
number but I'm hoping that this catches everything.

After this whole incident, um, | immediately went to Precinct Three or Third Precinct and when | got there it
was, ah, two, um sergeants that | pretty much made aware of this and they said that they were gonna talk
to Officer Seidi about this whole incident. Ah, I didn't get a name but I'm pretty sure, well, | know them, by .
face for sure, um, but |-can be able to point them out. It was a tall sergeant and a short sergeant from what
they say. Um, and this had to have been somewhere around eight-o'clock, ah, when | spoke with, ah, with
them, probably around eight fifteen, eight twenty.

Q. This is the Third Precinct? .

A. Yep. And | prétty much told them everything of what | stated and they said that they were going to have a
talk with him.

Q. Going back to the damage that was done. The damage on your car.

A. Yes. '

Q. What was the condition of the vehicle before the officer entered the car?

A. The condition of the car was excellent. it was pretty much a 2003. It's a ten year old car and only has
47,000 miles on it. it was pretty much well kept. It's an SL500. Um, there was nothing wrong with the car. It
was immaculate. It came from Texas. An older couple owned it. Um.

Q. How did you arrange to purchase this car. You were up here?

A. Yes. | had it shipped.

Q. How did you locate the vehicle to purchase it?

A. Internet. -

Q. Are there any photeraphs on the internet of the vehicle and its interior?

A. Yes.

Q. Okay. Is this the console?

A. That's the console there.-

Q. Okay. Now, these photographs that you're showing me, is there any way that you can send those to me?

.A. 1can send these to you. Yep. : o

Q. Okay. That would be great. Now, when Officer Seidl was in the car, you said he was searcﬁing. Was the
other officer, the female officer, searching as well? -

A. Yes. . -

' Q. Could you see which officer was searching in the console area?

A. Officer Seidl. :

Q. Was he the only officer you saw do that?




390 -

395

100

105

410

415

120

125

430

135 -

440

lke, Jamaal — CRA Complaint #13-10255 Page 8 of 9

A

?p'>p > o »p »p

>0

>

.>_O.>_o.>.0

>0 PP

Yes.

Now, this was at seven thirty in the evening. What were the lighting conditions at the time?
Ah, visible.

Were these pictures that you have here that show the mobile police camera. Were those taken that night?
Ah, yes they were.

So, this, the one below it that shows the street scene was that taken the same night shortly after your

contact?
Yes.

Would this depict the lighting conditions?
[no audible dialogue]

Okay.

That's when they went over there and started to questlon my frlend in his car. Then he walked away as he ]

seen | was wdeo recording. Here s my car. Let me see here. That’s him puliing off. That's. my car.

~ When did you discover the damage to your car?

Ah, well, around nine o’clock. That's when | decided to go in my console and seeing that it lifted right up
and my car actually’ has a locking: mechanism. | lock my glove box. Behind my two seats there’s two
storage bins or two storage boxes and then there’s. my regular, ah, console. When | lock my glove box, it
immediately locks my middle console or it locks the two storage partments. Around that time, that’s when |
realized that this piece here, let me see, and that’s the stuff they tossed around in the car. And then the little -

piece. 1
That's what broke off the latch system?
Yep. That's where it tore off.

Anything that you can send to me with regards to a video or photos that would be great and we can include

it into the file.
All right. Okay.

When the officers were searching your car, were there any witnesses around that you're aware of?
Um, um, there, there’s a local corner store. Mike and Billy. They actually own the store. it's called Cup
Foods. They said that they'll be able to provide video of it. Um, there's also a store that’s across the street.

There's a Mexican shop. | guess this guy is the owner. He was actually visually or he was actually out at
~ this time looking at the whole thing and, | mean, | can probably get something from him. Um, other than

that, my only two witnesses, key withesses, is gonna be this mobile phone and then, um, or the video that's
gonna be provided if | can get it but they said it needs to be court ordered or something like that to prove by

. the video.

.Refresh me here The top was down on your car?

Yes.

When the officer was searching, could you determine at what point he was getting into your console?
He was in, | believe the driver's seat when | can see him pulling it up and his lights were on at this time so it
should be recording all of that when it, showing him forcing the pull up on my thing there and, | mean...

It was locked by your key?
No, it wasn’t. My first compartment was locked. | mean my second compartment was locked but under thisa

console there’s two latches. One is gonna release the first, the top latch in which he wasn’t and which he~—

started to pull up on it. It can’t release the second one yet. And, | was screaming out of the car, actually.
Like, you know, | can show you how everything works but | can see him forcing my thing up and | could see

¥ /‘-‘-\.
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that, you know, visually with my own eyes. | already know how | had my car and | mean the thing is, it
wasn't like that.

145. . - _
: Q. Is there anything else that we haven't talked about yet that needs to be included in your statement?
A. Ah, that's pretty much it. ' ' :
Q. s this a true and accurate statement?
150 A Yes.
Q. m. and I'm going to conclude the interview at this time.

It's now approximately 12:4

ﬁj Date: G-28- 12

455 . Signature;

jmc

























OPCR Case #13-10255 Jamall Tke PANEL RECOMMENDATION

After being released, the Complainant walked to a car that was parked ahead of the officers’ squad car.
There were no license plates or other forms of registration attached to the vehicle, so Officer Seidl
initiated a second detention to determine if the vehicle was currently registered and appropriate fees
paid. During the detention, the Complainant was placed into the rear seat of the squad car.

After determining that the vehicle was not currently registered in the State of Minnesota, Officer Seidl
planned to have the vehicle towed. He conducted a vehicle inventory search; however, prior to having it

towed, he released the Complainant with a citation.
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cC Minneapolis Police Department

Printed: 12/19/2014 09:41 Use of Force Summary Query Details PAGE # : 1
—————————— Specified Selection Criteria ------—=—-—w . ———
Date Range: Between 12/17/2014 07:00:00 and 12/19/2014 09:00:00

Precinct: Not specified Offense: Not Specified

Officer BadgeMNot specified

S+ “vvisor Badge Not Specified Race of Force SubjecNot Specified

Ty. of Force Used: Not specified Force Type Sub-CategoryNot specified
Grouped by: A1l {City-Wide)

CCN Address Primary Offe Approval Dat Precinct
MP-2014-442195 000900 20 Aav s CIC 12/18/2014 03

MP-2014-442501 7 8T 8/ DISCON 12/18/2014 01



The Office of Police Conduct Review
Review Panel Session

Sign-in Sheet

Case 2 13-10255

Date December 16, 2014

Time 4p.m. -6 p.m.

Location City Hall Room 239, Director’s Room. Conference Room
PANELISTS SIGNATURE

Civilian 1 Michelle Monteiro
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Sworn 1 Lt. Timothy Mattsson _,7-*"’”” ) 4 //ﬂf/%—?
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Sworn 2 Lt. Todd Gross / 7( f /%‘W
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s ’

Chair is: SWORN
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OPCR Case #13-10255 Jamall Ike PANEL RECOMMENDATION

After being released, the Complainant walked to a car that was parked ahead of the officers’ squad car.
There were no license plates or other forms of registration attached to the vehicle, so Officer Seidl
initiated a second detention to determine if the vehicle was currently registered and appropriate fees
paid. During the detention, the Complainant was placed into the rear seat of the squad car.

After determining that the vehicle was not currently registered in the State of Minnesota, Officer Seid]
planned to have the vehicle towed. He conducted a vehicle inventory search; however, prior to having it

towed, he released the Complainant with a citation.
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Office of Police Conduct Review
Investigative Report

EVIDENCE

1.

Statements

a) Complainant, Jamaal Ike
b) Officer Jeffrey Seidl

¢) Officer Tammy Werner

Records

a) MPD CAPRS CCN #13-140252

b) VisiNet Incident Detail Report #13-140252
¢) VisiNet Browser Unit Activity Log

d) MPD CAPRS CCN #13-139127 for reference
e) MPD CAPRS CCN #13-140093 for reference
f) Records checks Public Records

SUMMARY OF EVIDENCE

Based on a review of the evidence gathered during the OPCR investigation, the following
occurred:

1.

9.

On 05/07/2013, at about 19:32 hours, Officers Seidl and Werner were working a directed
patrol in the area of 38" and Chicago due to recent gang violence there.

The Complainant and several others were detained near 816 38" Street E by the officers.
The Complainant was standing in the street talking to several individuals who were inside
a parked car. ' '

The Complainant was wearing red colored clothing. The color red is associated with the
Blood street gang.

The officers ran records checks on the Complainant and the other detainees. At the
conclusion of the records checks, all were released.

The Complainant walked to a black Mercedes Benz SL500 Convertible, which was parked
directly in front of the officers’ squad car.

This portion of the incident was captured by the squad cat’s digital video camera.

The vehicle to which the Complainant walked had no license plates or other types of
registration displayed upon it.

Officer Seidl pulled the squad car forward to the rear of the vehicle and initiated a trafic
stop.

10. Officer Seidl contacted the Complainant at the vehicle and requested to see the vehicle’s

registration documents. The Complainant produced temporary documents from the state
of Texas.


















MPD CAPRS Case Report With Supplements - MP-13-140252

Page 1 of 6

Case Report with .

Minneapolis Police Department CCN: MP-13-140252
Supplements P P
Report Detalls
Reporting Officer: 002119: Tammy Werner Approval Status: Approved
Assisting Officer: 030239: Jeffrey Seidl Approval Date: May 8, 2013
Supervising Officer: 004906: Melissa Chiodo Date Returned:
Approving Supervisor: 0049086: Melissa M Chicdo Return Count: 0
Call/Sqd: 8313 Date Printed: Mar 4, 2014
Precinct: 03 Last Uploaded: May 8, 2013
Related CCN : - Solvability: 100
Reported Date: May 7, 2013 23:07 Primary Routed Unit: 4033 - Pct 3 Desk
Entered By: 002119 ’
Incident Details

Offensel: TLE
Offense2: FC
Address:

Occurred From:
QOccurredTo:
‘Location:
Minor Involved:

Desc: Traffic Law Enforcem
Desc: Field Contact

81638 STE
MINNEAPOLIS, MN 55407

05/07f2013 19:32
05/07/2013 20:26

No

Statute:  169.00
Statute:

Dispatched:
Arrived:
Cleared:

 Attempted:

Attempted:

" 19:32:00

19:32:00
20:26:00

Public Data

The listed individual was stopped and identified. AP 'was cited for a traffic violation.

https://caprsweb/Caprs App/CaprsReport.aspx ?GUID=1210f126-4ae9-446f-bad 1-814962c¢9¢bf9  3/4/2014
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Estimated Value: $1.00

Vehicle Description

Category Description Comments
Vehicle Color Side Black

Vehicle Celor Top Black

Vehicle Type Station Wagon

Case Supplements

1 supplements begin on the following page.

https://caprsWeb/CaprsApp/CaprsReport.ast?GUID=f2 10£126-4ae9-4461-bad1-814962e%9ebf9  3/4/2014
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Supplement number: 1 CCN: MP-13-140252 Author: 030239 - Jeffrey Seidl|

Suppliement of Off J.Seidl #030239 on 05/08/2013 00:14

On the above date | was assigned to work Beat 8313 with partner Officer Tammy Friestleben. Due fo recent and
ongoing shootings between the Rolling 30's Bloods street gang and the Rolling 10's/20's street gang, a detail was
formed to prevent possible further violence between the two groups. Several addresses were compiled indicating
areas where gang members might be found and/or shootings might occur. Officers were encouraged to proactively
stop and id or debrief suspected gang members.

While on patrol, we were driving west on 38th St E from Elliiot Ave S when | observed a black male wearing a red
plaid shirt and red colored tennis shoes standing in traffic while speaking with occupants of a white colored vehicle.

| stopped our squad behind the white colored vehicle and asked the male to walk over to our squad. The male,
later id'd by his Mn Pic DL as abave listed A1/IKE, shouted, "What reason do you have to stop me!" | then told him
that he needed to placed his hands on our squad and that | would teli him why he was being stopped after |
searched him for my safety. IKE continued to shout at us, "I havent done anything wrong, you have to tell me why
you are stopping me!" Thinking that IKE was now acting out because he had an audience on the sidewalk and in
the car he was talking to, he was placed in the rear of our squad.

While attempting to identify him, | attempted to explain to him why he was being stopped. IKE continued to
interrupt me, telling me, "l dont give a fuck what your looking for, | am not in a gang. | can where whatever the fuck
| want to 1" | agreed with him and attempted to tell him that because he was wearing red in this particular area, we
were trying to prevent mare violence by stopping and tatking to suspected gang members. Again IKE continued to
interrupt me with profane language and would not let me finish. IKE fold me that he was friends with Lt. Gwen
Gunther of the MPD and continually threatened to call her. While attempting to identify IKE, | found a permit to
carry a firearm card in his wallet. IKE was identified by his Mn Pic DL and queried on our squad computer. He was
found to be a valid driver with no warrants. He indicated to us that he is a computer programmer and programs
computers for CUP Foods at 3759 Chicago Ave S.

While listening to IKE rant about being stopped, | continued to overhear that other detail squads were loaking for
assistance in other areas of the precinct. We decided to release IKE.

IKE began to walk away from out squad and continued to yell profanities at us. | then observed him enter the
drivers seat of a black colored Mercedes SL class convertible parked along the sidewalk in front of us. | noticed
there was no license plate attached to the vehicle and | could not see a Temporary Permit visible. | pulled our
sqguad in behind the vehicle and activated my emergency lights. | approached IKE and asked him if he had current
registration for his vehicle. He then pulled a Texas permit placard from the dashboard and threw it at me. | returned
to my squad ta see if we could find any information on the vehicle. | then returned to the vehicle and asked IKE
how long he owned the vehicle. He yelled, "l just bought it!" | asked how long ago he bought it and how long he
has hadit in Mn. He then yelled, "One and a half fucking months!". | turned to walk away and heard IKE yell,
"PUSSY!". [turned back and calmly asked IKE to step out of his vehicle. | then escorted IKE to the rear of our
squad where Officer Friestleben and | handcuffed him.

While in the rear of our squad, IKE continued to swear and berate us. We issued IKE a citation for failing to register
his vehicle in Mn after 10 days. Again | began to hear other detail squads air that they were following suspicious
vehicles and needed assistance. | decided not to waste time waiting for a tow truck. | attempted to advise IKE and
released him at the scene.

| was alerted by my shift sergeants that a vehicle that had pulled in behind me was observed circling our stop. After
releasing IKE, | walked back to the black colored Magnum and asked the driver for his name. | noticed he was
wearing all red and black clothing and a Chicago Bulls BB cap (primarily worn by Bloods gang members). He told
me he was "Billy Jones". | noted him in this report as OT1. :

While we drove away from the scene, IKE was cursing us and showing us his middle finger.
END of Supplement 1

https://caprsweb/CaprsApp/CaprsReport.aspx?GUID=f210f126-4ae9-446f-bad 1-814962¢9e¢bf9  3/4/2014
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End of report for case MP-13-140252. Print ID: f210f126-4ae9-446f-bad1 -814962e9ebf9

https://caprsweb/ CaprsApp/CaprsReport.aspx‘?GUID=f2 1. 0f1 26-4ae9-446f—bad1 -814962¢%ebf9  3/4/2014












MECC Data Practices Compliance Form
Minneapolis Emergency Communications Center
350 South 5th Street, Room B911, Minneapolis, MN 55415
Phone (612) 673-5902 Fax (612) 348-7217

ox/ia/iY
Date ofRequest:  _p3pgi2044- |Date Needed: 03/11/2014__|Bhone: 612-673-5505
Requestor: Stephen McKean Dept/Div: Office of Police Conduct Review

i

Incident #:

incident Date: 05/07/2013 Incident Time: 13-1 452 N
Incident Location: 816 38th StE Problem Nature: TLE
Phone Number(s) Called From: Unit(s): 8313

Other Information:

Incident Report [ Police

Fire L]
Audio of Dispatch* ﬁf’ Y EMS O
OtRer-Bata.or SpecialRequests:

T TECESE

Request Taken By Searcd and/or Produced By:
Received Via:  ppone [0 InPerson [ |[Informationwas: Ayajlable [ Not Available []
Fax 1 311 [] |Pate Completed:
Email [ us.Mail [J |DateSent
Fee Collected: Delivered Via: Phone ] Emall O us. mail [
Fax 0 inperson [

Notes:




MEMORY TRANSMISSION REPORT

PIME : 03-06-"14 10:59
o FAX NO.1 : 6126735510
- ‘ NANE : CIVIL RIGHTS

FILE NO. . 289

DATE : 03.06 10:59
0 ’ . ECC

DOCUMENT PAGES o1

START TIME + 03.06 10:59
END TIME . 03.06 10:59
PAGES SENT : 1

STATUS . OK

_ %%k SUCCESSFUL TX NOTICE xkk

MECC Data Practices compliance Form .
Minneapolis Emerge'ncerommunications Centear
(j . 350 South 5th Streat, Room B211, Minneapolis, MN 55415

Phone (612) 673-5802 Fax (612) 348-7217

Date of Request: 0B/0G/Z014a |Date Neadad: 03/11/2014 - IPhona: B12-673-5806
Requastor: - Stephen McKean IDBDVQWI : Office of Palice Conduct Review
tncident ate: - 0S/07IZ013 mcident Time! - 19:32 Incident #: 13-14DZB2
incident Lacatidn: 816.38th St E Problem MNature: TLE
Phone Numbell(s) Called Fram: - unit(s): 8313
" IGther Infarmation: : . : i 3
Incldent Report [ ) Police
( ~) Audlo of Calls* Fire - J
- Audio of Dispateh~ ] EMS 1 in Email
Other Data or Special Raguests: -
Request Taken By . B ] Searchod and/ar Produced By ' .
Racelvad Via: Phona — In Parson a’ Information was: available [C1 ™ot Avallable [l
Fax 0. 311 O [Date Complstad:
Ernail i U.S. Mail ] |[Date Sent:
Faa Collactad: Dalivered Via! Phone [ Email [ U.S. Madl 3
Fanx ] In Person —
Notas:




MEMORY TRANSMISSION REPORT

FILE NC.

DATE

T0

DOCUMENT PAGES
START TIME
END TIME
PAGES SENT
STATUS

>

Minneapo

TIME. 103-13-14 12:43
FAX NO.1 : 6126735510
NAME : CIVIL RIGETS
291
: 03,13 12:43
: ECC
1
03.13 12:43
¢ 03,13 12:43
i1
0K
*#+  SUCCESSFUL TX NOTICE Kh

MECGC Data Practices: Compliance F:;rm

lis Emergency Communications Center

350 Scouth 5Bth Street, Room B211. Minneapolis, MM 55416
Phone (B12) G73-5902 Fax (G12) 348-7217

ol /7

ol

Date of Reduest:

DRI IROS-S—

I Date Neodad:

. hona!

&12-673-5506

Requeslor: Stephen Mcrean [Pep¥Div: Office of Police Conduct Review
Incldent Date: 0507 IZ2013 tncident Time: 19:32 Incident #: 431402682
Tnoident Location: 816 38th St E Problem Natura: TLE
Phone Number(g) Callad Fram: Unit{s): asx13

' [Other Infarmation:

Incident Report

,ﬂ
Audlo of Dispatch®
DtRerBa hosls:

[

Paolice
Fire
EMS

k- |

Reqgueast Talkken By

arahed and/ar

Produced By:

Rocalved Vis:

Phone ] . In Persan (am N
T Fax . 311 3
Email 3 wus. Mall [

Information was:

Avaliable

1 Not Avaeilaple [

Pate Completad:

Date Sant!

Foas Collected:

Deliverad Via:

- Phone

—_
—

Fax

Email
In Parson

[
i

U s. Mall [ ]

MNotes:




VisiNet Browser 4.5.10 - Search - Unit Activity

Unit Activity

. . Dateflime
05/07/201319:11:4C
05/07/201319:11:2
05/07/2013 19,
05/07/2013 19
05/07/2013 19
05/07/2013 19:
05/07/2013 1
05/07/2013 19
05/07/2012 10
05/07/2013 19,
05/07/2013 19
0507201319
Q5/07/2013 19
05/07/2013 19:07:50

05/07/2013 19:07:32

05/07/201319:07:30

05/07/2013 19:07:30

£5/07/2013 19:07:30

05/07/2013 19:07:30

05/07/2013 18:07:30

05/07/2013 19:07:30

05/07/2013 19:07:30

05/07/201301:47:44

056107201301 :40:19

051072013 01:40:19

05/07/201301:40:119 °

05/07/201301:40:19
05/07/2013 01:40:19
05/07/201301:40:19
05/07/2013 01 :40:19
05/07/2012 01:40:18
05/07/2013 01:40:18
05/07/201301:3%50
05/07/201301:3448
05/07/2012 01:2948
05/7/2013 01:2028
05/07i201301:29116
05/07/2013 01:28:45
05/07/2013 01:28:34
05/07/201301:28:15

05/07/201301:2802

05/07/201301:21:50

05/07/201301:21:38
05107/201304:27:45
0507/2013 012702

05/07/201301:2643

05/07/2013 01:26:31
05/07/201301:2819
05/07/2012 0 1:2507
05/072013 01:2555

Report Server ~

UserLinks + Queues }

Include AVL Data

Search * Tools Messaging

Activity Date From: [RgzOIE]
5/B2013 '

s

Reports

Page 1 of 1

VisiNet Browser

Admin

* If incident # is specified, the aclivity date range will be ignored.

VehicleCapability
VehicleCapability
interfaca:met/mdt/mst

Start Shifi
interface:metmdt/mst
interface:mclmdt/mst
nterface:met/mdtimst
End Shift

VehicleCapability

VehicleGapability

VehicleGapability
VehicleCapability
VehicleCapability
WehicleCapability
VehicleCapability
End Shift
End Shift
AL
AVL
AVL

Unit Activity Log

Unit: 8313

Location
CEDAR AVE S\36 5T E
CEDAR AVE S35 8T E
35 5T ELONGFELLOW AVE
35 STEZ1 AVES
35 STER3I AVES
35 STER4 AVES
35STERS AVES
HIAWATHA AVEN35 ST €
HIAWATHA AVEN35 ST E
HIAWATHA AVE\32 ST E
HIAWATHA AVE\32 ST E
32 ST EMSNELLING AVE
SNELLING AVEA32 STE
SNELLING AVELAKE ST E
LAKE ST E\SNELLING AVE

SNELLING AVELLAKE ST E
SNELLING AVELAKE 5T E
SNELLING AVE\LAKE ST E
SNELLING AVEMLAKE ST E
SNELLING AVELAKE STE
SNELLING AVE\LAKE ST E

SNELLING AVE\LAKE ST E
SNELLING AVELLAKE STE
SNELLING AVELAKE ST E
SNELLING AVELLAKE ST £
LAKE ST EVSNELLING AVE
. 28AVES
26 AVES
26 AVE S8 STE
26 AVESQO ST E
MINNEHAHA AVE26 AVE S
MINNEHAHA AVE\MIDTOWN
GREENWAY E
MINNEHAHA AVEAMIDTOWN
GREENWAY E
MINNEHAHA AVEWS STE
26 ST EWINNEHAHA AVE
26 ST E\MINNEHAHA AVE

HIAWATHA AVEIMIDTOWN GREENWAY
E

HIAWAT HA AVEIMIDTOWN GREENWAY
E

HIAWATHA AVER28 ST E

HIAWATHA AVEILAKE ST E TO WB

HIAWATHA AVE
HIAWATHA AVE\LAKE ST E

8313: SuperviscrRadioName=(NO DATA)

Comment

Heading: 254; Spead: 5, Altitude: ]

Heading: 182; Spead: 22; Altituds:
Heading: 270; Spaad: 31; Alfitude:
Heading: 289; Speed: 29; Allilude:
Heading: 269; Speed: 27; Alfitude:
Heading: 268; Speed: 28; Altitude:
Heading: 270; Speed: 28; Altitude:
Heading: 204; Speed: 11; Altitude:
Heading: 156; Speed: 41; Altitude:

Heading: 152; Spead: 35! Altituda:

Heaging: 154; Speed: 34; Altitude:
Heading: 269, Speed: 33; Altitude:
Headi i

Heading: 153; Speed: 32; Alitucle:
Heading: 150; Speed: 12; Alfitude:

Add Capabilities from Personnel "030239" to Vehicle "8313"
Add Capabilitias from Personnel "002119" to Vehicle "8313"

P Number: 76417

RagistrationlD: MPDMDCBSQ0073
Starling Mileage: 77677

Remove YehiclaCapabilittes for Parsonnel "030238" from Vehicle
8313’

Remove VehicleCapabliitiea for Personnel "002119" from Vshicle
"g313"

Remove VehicleCapability "P30FF" from Vehicla "§313"
Remove VehicleCapability "CIT" from Vehicle "8313"

Remava VehickeCapabili
Remove VehiclaCapability

"OFF" from Vehicle "8313"
PIOFF" from Vehicle "8313"

Remove VehicleGapability "OFF” fram Vehicle "8313"

Friestieben, Tammy M
Seidl, Jatiray J

Heading: ; Speed: 0; Altitude:

Heading: ; Spaed: 0; Altifude:
Heading: 242; Speed: 12; Altitude:
Heading: 174; Speed: 12; Altitude:
Heading: 184, Speed: 23; Altitude:
Heading: 181; Speed: 19; Altitude:
Haading: 180; Speed: 20; Altitude:
Heading: 106; Speed: 21; Altitude:

Heading: 132; Speed: 23; Altitude:

Heading; 155, Speed: 27; Aliitude:

Heading: 154; Speed: 24; Altitude:
Heading: 91; Speed: 14; Allitude:
Heading: 90; Speed: 21; Altituda:

Haading: 340; Speed: 27; Altituds:

Heading: 341; Speed: 35; Allitude:
Heading: 334; Spead: 36; Altitude:
Heading: 33C; Speed: 36; Altitude:
Haading: 333; 5

INT

INT

INT
066500

VisiNET
VisiNET
VisiNET
VisiNET
VisiNET
VisiNET
VisINET
VisiNET
VisiNET

VisiNet Browser 4.5.10; Copyright @ 201

http://170.159.130.7/VisiNetBrowser/Search/UnitActivity.aspx

iTech Software Systems

3/3/2014












« MPD CAPRS Case Report With Supplements - MP-13-139127

v

Case Report with

Supplements

Minneapolis Police Department

.eport Details

Reporting Officer:
Assisting Officer:
Supervising Officer:

Approving Supervisor:

Call/Sqd:
Precinct: -
Related CCN :
Reported Date:
Entered By:

007004: Gene Suker

003727: Steven Klimpke

001016: Catherine Casey
0010186: Catherine Marilyn Casey
320

03

May 6, 2013 23:33

007004

Approval Status:
Approval Date:

Date Returned:

Return Count:

Date Printed:

Last Uploaded:
Solvability:

Primary Routed Unit:
Assigned Investigators:

Page 1 of 31

CCN: MP-13-139127

Approved
May 7, 2013

0

May 29, 2014

May 10, 2013

70

4116 - Assault

004844: Moore Emberley, Jane

Incident Details

Offenset: ASLT2
Address:

Occurred From:
Occurred To:
Location:
Minor Involved:

Desc: Asslt Widngrs Weapon

2626 Cedar AV S
MINNEAPOLIS, MN 55407

05/06/2013 22:29
05/06/2013 23:00
27 STE/26 STE
No

Statute: 609.222
Dispatched:
Arrived:

Cleared:

Attempted:

22:30:00
22:31:00
01:00:00

Public Data

Dfficers responded to a shooting at the above location. Victim at HCMC and car 21 on scene collecting evidence.

https:_//caprsweb/CaprsApp/CaprsReport.aspx?GUID:Sdcfccc0-4e6a-41d7‘-9b33-066272ad0f1f ©5/29/2014












- MPD CAPRS Case Report With Supplements - MP-13-139127 ' : Page 5 of 31

Modus Operandi

ateqory Description Related Offense Comments
<rime Elements Gang ASLT2
Crime Location Single Family ASLT2
Criminal Activity Other Gang 10s gang
Suspect Action Drive By Shooting ASLT2

Non-Inventoried Property

Damaged Property

Property Type: . Structure

Officer's Description: " SIDING AND WALL OF BEDROCM DAMAGED BY STRAY BULLET

Structure Type: SIN

Quantity: 1

Owner Role: 0002 Owner Name: Ahmed, Mary -
Est. Value: 1.00

Damaged Property

Property Type: Structure ‘

Officer's Description: SIDING ON HOUSE DAMAGED BY 3 STRAY BULLETS

Structure Type: SIN

Quantity: 1

Owner Role: 0001 Owner Name: Quintana, Jaime
Est. Value: 1.00

Vehicle

Vehicle Number: 1

Owner Role: 5001 Owner Name: Jenkins, Antonio
Make: Chevrolet Model: - Biazer
Model Year:
_ Plate: Plate Year:
Estimated Value: $1.00

Vehicle Status

Category Date Desctiption

Vehicle Used In Crime Yes

Vehicle Description

Category Description ' Comments

Exterior Features Comments Spoiler on top rear of vehicle - spare tire on rear hatch

Vehicle Color Side Red/Maroon

Vehicle Color Top Red/Maroon

Vehicle Type 4 Door Older style Blazer

Property and Evidence

% ~ ltem# Description Owner Qty Make/Mod/Ser # AuthIlD DspDt Dsp Mnr
J13-15204 1 ENVELOPE CONT. ONE .45 CAL. DCC, EM# 1 003740 Hold For

' ' Investigations

2013-15204 10 ENVELQPE CONT. ONE 40 CAL. DCC, EM#10 1 003740 Hold For

Investigations
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2013-15204
2013-15204
2013-15204
2013-15204
2013-15204
2013-15204
2013-15204
2013-15204
201315204
2013-15204
2013-15204
2013-15204
201315204
201315204
2013-15204

2013-15204
113-15204
2013-15204

2013-15204
2013-15204
2013-15204
2013-15204
2013-15204
2013-15204
20131 52.04
2013-15204
2013-15208
2013-15208
2013-19047
"013-18049

“2043-29270

11

12

13

14

15

16

20

21

2

23

24

25

26

27

28

ENVELOPE CONT. ONE .40 CAL. DCC, EM#11

ENVELOPE CONT. ONE .40 CAL. DCC, EM#12

ENVELOPE CONT. ONE .40 CAL. DCC, EM#13

ENVELOPE CONT. ONE .40 CAL. DCC, EM#14
ENVELOPE CONT. ONE .40 CAL. DCC, EM#15

ENVELOPE CONT. THREE .40 CAL. DCC'S,
ENM#16

ENVELOPE CONT. ONE .40 CAL. DCC, EM#17
ENVELOPE CO&T. ONE .40 CAL. DCC, EM#18
ENVELCPE CONT. ONE .40 CAL. DCC, EM#A
ENVELOPE CONT. ONE .40 CAL. DCC, ENM#2
ENVELOPE CONT. ONE .40 CAL. DCC, EM#B
ENVELOPE CONT. ONE .40 CAL. DCC, EM¥C
ENVELOI.:’E CONT. ONE .40 CAL. DCC, EM#D

ENVELOPE CONT. METAL FRAGMENT,
EM#19

ENVELOPE CONT. METAL FRAGMENT,
EM#20

ENVELOPE CONT. FIRED BULLET,
RECOVERED FROM UNDER DRIVER'S SIDE
HOOD

ENVELOPE CONT. FIRED BULLET,
RECOVERED FROM UNDER PASSENGER
SIDE HOOD :

ENVELOPE CONT. COPPER JACKET, METAL
FRAGMENT AND TISSUE, FROM OFFICER
HARDER

ENVELOPE CONT. COPPER JACKET, FROM
UPSTAIRS SINK, 2626 CEDAR AVE S
ENVELOPE CONT. ONE .40 CAL. DGC, EM#3
ENVELOPE CONT. ONE .40 CAL. DCC, EM#4
ENVELOPE CONT. ONE .40 CAL. DCC, EM#5
ENVELOPE CONT. ONE .40 CAL. DCC, EM#6
ENVELOPE CONT. ONE .40 CAL. DCC, EM#7
ENVELOPE CONT. o&E 40 CAL. DCC, EM#8
ENVELOPE CONT. ONE .40 CAL. DCC, EM#9
ENVELOPE CONT. DNA SWAB, FROM EM#1
ENVELOPE CONT. DNA SWAB, FROM EM#2-

18 AND EM A-D

AUDIO DISC SCALES INTERVIEW (ANTONIO
JENKINS)

AUDIO DISC SHOT SPOTTER

AUDIO DISC-MORRISON

1

1

003740

003740

003740

003740

003740

003740

003740

003740

003740
003740
003740
003740
0603740
003740
003740

003740
003740
Q03740

003740
003740
003740
003740
003740
003740
003740
003740
003740
003740
003740

003740

'003740
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Case Supplements

18 supplements begin on the following page.

-
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Supplement number: 1 CCN: MP-13-139127 Author: 002119 - Tammy Werner

Supplement of Off T.Friestieben #002119 on 05/07/2013 00:16
—Statement of Officer T Friestleben
adge 2119

CCN: 2013-139127

On 05/06/2013 | was working Squad 8313 with my partner Officer Seid|. Officers were dispatched to a SHOOT at
2626 Cedar Avenue South. Added remarks were that there were over 20 shots fired and that there was a female
shooting victim.

| know that this address is the home of Chiffon Williams, 03/30/1960. t also know that Chiffon's sons Charles Ear
Wright, aka "DUKA", 03/26/1990, Kareem Abdul Edwards 06/17/1986, and Armond Quentin Wright 01/29/1291,
are all documented and admitted 10z gang members. There are several reports in CAPRS regarding the
documentation of their membership into the 10z gang and there are videos on You Tube regarding their gang.

| also know that there has been a long running gang issue between the 10z gang and the Bloods gang.

While in the alley behind 2626 Cedar Avenue South, | observed a male who | know as OT/Kareem Abdul Edwards
come running into the alley. | could tell that Edwards was excited and | could see that he was angry. Edwards
stated that he had his young son inside the address, and he verbalized that he was not happy about someone
shooting up his mothers house. | approached Edwards and he immediately recognized me. | asked Edwards if he
believed this shooting was in retaliation for one the Bloods getting shot down at HCMC, on the previous day.
Edwards stated that he believed that it was.

| then asked Edwards if his brother "Duka" (Charles Earl Wright) was at the house. Edwards stated that "Duka”
was not home that he is in "treatment and locked up".

yformation was forwarded to SICM.
<ND of Supplement 1
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Supplement number: 2 CCN: MP-13-139127  Author: 003727 - Steven Klimpke

Supplement of Off S.Klimpke #003727 on 05/07/2013 00:48
—Typed by 3727

On 5-6-13 at approx. 2229 hrs while working marked squad 320, with my partner OFFICER SUKER, we were
dispatched to @ SHOOTING at 2626 Cedar AV S.

Upon arrival | started searching for a scene. | was able to locate numerous shell casings just to the south between
the apartment building at 2625 18th AV S and the house at 2629 18 AV S. After locating the shell casings I
identified them with blue cards and secured the scene until car 21 came and recovered all of the items.

While waiting onscene | spoke with Witness/N EWMAN,RANDALL KEITH DOB-11-21-56 phone-651-500-2805 who
lives at 2620 18th Av S. He stated that he saw at least one party standing between the buildings and then heard
approx. 10-20 shots and then watched as the male walked calmly back west bound and then north bound on 18th

AV S. ‘

After car 21 recovered the evidence | cleared from the scene.
END of Supplement 2

https://caprsweb/Caprs App/CaprsReport.aspx?GUID=5dcfeec0-4e6a-41d7-9b33 -0ee272ad0f1f  5/29/2014



- MPD CAPRS Case Report With Supplements - MP-13-139127 ‘ Page 10 of 31

Supplement number: 3 CCN: MP-13-139127 Author: 007004 - Gene Suker

Supplement of Off G.Suker #007004 on 05/07/2013 00:56
,.»-~H§tatement of Off Suker typed on 05/07/2013 at 0038 hours

| was working squad 320 with Off Klimpke when we heard a shooting aired at 26 St E/Cedar Av S. We drove to the
shooting and informed dispatch of our location. :

We arrived in the area and spoke with numerous parties who, tried to direct us in the area of 26 StEMB8AVS. As
we drove south on 18 Av S, dispatch aired there was a victim at 2626 Cedar Av S in the rear. We drove north in
the alley from 27 St E, and observed a female who was pointing northbound in the alley. | exited our squad and
spoke with W/ Tinoco. W/Tinoco told me she heard the shots and saw some flashes north in the alley. WiTinoco
then saw a tan 4dr Honda drive south in the alley past her residence then west on 27 St E. W/Tinoco also told me
after she saw the shots she observed a black male with a black hoody in the alley where the shots were get into a
tan minivan with a dent on the drivers door. The suspect black male then drove north in the alley to 26 St E, then
west to 18 Av S. WiTinoco then said the vehicle went south on 18 Av S to 27 St E, then on north on Cedar Av S
out of the area. | then gathered w/Tinocos contact info for the report.

| then spoke with W/Kareem who said he was in the rear of 2626 Cedar Av S, when he observed a red 90's chevy
$10 blazer or Jinmy with the boxy style, drive south in the alley all darked out. The vehicle drove through the alley
then turned west on 27 St E out of his sight. A short time later W/Kareem saw muzzle flashes and heard the shots,
coming from a wood fence across the alley from their address. W/Kareem said he was unable to see anyone just
saw the flashes. WiKareem then realized someone in the yard had been shot in the foot. | then gathered
W/Kareems contact info for the report.

We then stayed on the scene until car 21 arrived to process the scene, and we were released to do reports.
END of Supplement 3
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Supplement number: 4 CCN: MP-13-139127  Author: 001423 - Trista Wiecher

,§upplement of Off T.Wiecher #001423 on 05/07/2013 01:00

On 05/06/2013 | was assigned to marked squad 311 with my partner, Officer Harder. At approximately 2230hr we
were dispatched to 2626 Cedar on a shooting. Comments of the call were as follows.

5/6/2013 22:20:32 007308 Response [Appended, 22:31:31] HEARD 20 SHOTS *** [Shared]
5/6/2013 22:29:39 F100850 Response [Appended, 22:31:31] Duplicate call appended to incident at 22:29:39
[Shared]
5/6/2013 22:29:41 SYS Response [Appended, 22:31:31] Possmle E911 Wireless Phase 2 update [Shared]
5/6/2013 22:29:48 CT119875 Response Multi-Agency EMS Incident #: 13024772
5/6/2013 22:29:48 CT119875 Response Multi-Agency FIRE Incident #: 13-0013202
5/6/2013 22:29:49 CT119875 Response SHOTS... SOMEONE IS SHOT [Shared]
5/6/2013 22:29:53 SYS Response [Appended, 22:31:32] Possible E911 Wireless Phase 2 update [Shared]
5/6/2013 22:29:55 007308 Response [Appended, 22:31:32] POSS TO THE S & WITHIN A BLOCK TO S [Shared]
5/6/2013 22:29:57 CT119875 Response CLRS DAU WAS SHOT [Shared]
5/6/2013 22:30:05 066500 Response Duplicate call appended to incident at 22:30.05 [Shared]
5/6/2013 22:30:08 CT119875 Response DAU WAS SHOT IN BACK [Shared]
5/6/2013 22:30:21 CT119875 Response THIS WAS A DRIVEBY [Shared]
5/6/2013 22:30:28 112875 Response [Appended, 22:31:32] SHOT SPOTTER 2625 18 AV S/RPTG 20 OF 53
SHOTS [Shared]
5/6/2013 22:30:31 F100850 Response [Appended, 22:31:32] CLR AT 2640 CEDAR. HEARD SEVERAL
TALKING. HEARD 5 SHOTS..NO DESC..CLR/F ANON..CELL/612-819-6322 [Shared]
5/6/2013 22:30:33 068028 Response s02 copies [Shared] _
5/6/2013 22:30:33 066500 Response HEARD 23 SHOTS [Shared]
5/6/2013 22:30:39 064075 Response Backed up 360 with 332 [Shared]
/612013 22:30:44 086500 Response 2620 18 AV 8 HEARD 20 SHOTS [Shared]
5/6/2013 22:30:48 064075 Response Backed up 332 with 308 [Shared}
5/6/2013 22:30:51 064075 Response Backed up 308 with 8313 [Shared]
5/6/2013 22:30:58 CT119875 Response ATTEMPTED TO TRANSFER TO PAI.. CLRS PHONE DISC [Shared)]
5/6/2013 22:31:00 064075 Response Backed up 308 with 320 [Shared]
5/6/2013 22:31:09 112875 Response [Appended, 22:31:32] MAPPING TO POSSIBLY AND EMPTY/VACANT LOT
[Shared]
5/6/2013 22:31:40 CT119779 Response CLR HEARD 2 SHOOTS AND THEN 12 SHOTS IN A ROW.. CLR.
KAYLEEN MICKELSON 715 579 7897. 2519 11 AV S [Shared]
5/6/2013 22:31:52 F100850 Response RPTS POSS AUTOMATIC WEA. ABT 12 SHOTS. CEDAR/26
ST..NOTHING SEEN..CLR/GABRIEL PASS. CELL/612-850-1045 [Shared]
5/6/2013 22:31:59 112875 Response Duplicate call appended to incident at 22:31:59 [Shared)]
5/6/2013 22:32:05 007308 Response Duplicate calt appended to incident at 22:32:05 [Shared]
5/6/2013 22:32:13 F111315 Response E5 STAGE ON 18/CEDAR [Shared]
5/6/2013 22:32:19 SYS Response Possible E911 Wireless Phase 2 update [Shared]
5/6/2013 22:32:24 CT119875 Response 2626 CEDAR AV S IS WHERE THE VIC IS [Shared]
5/6/2013 22:32:36 CT119875 Response PER GUN IN RED OLD BLAIZER [Shared]
5/6/2013 22:32:38 007308 Response ANOTHER VICTIM AT 2626 CEDAR SHOT IN FOOT / DRIVE BY IN ALLEY
RED BLAZER /LIC UNK. .. CLR HANIESHA MORRISON .. ADDING EMS [Shared]
5/6/2013 22:32:48 112875 Response RP AT 2631 CEDAR AV S /HAD SHOTS FIRED THRU THE WALL /RP IS
MARY AHMED 612-919-0242 NEEDS TO SPEAK WITH OFCRS [Shared]
5/6/2013 22:32:53 111314 Respense CLR / HAZEM MARKOE HEARD 10 -12 SHOTS POSS 1 BLOCK SOUTH .
OF 2621 18 AV S . NOTHING WAS SEEN . PH # 651-235-0134. [Shared)]
5/6/2013 22:33:01 F100850 Response CLR FROM 2734 18 AV S..HEARD 10-14 SHOTS. NOTHING
SEEN..CLR/ICHAD..PH/612-807-4792 [Shared]
'6/2013 22:33:16 000017276 Response EMS STAGING FOR C4 [Shared]
_0/6/2013 22:34:02 064075 Response 310 OCC IN THE REAR OF 2626 CEDAR [Shared]
5/6/2013 22:34.34 007308 Response CLR HANIESHA MORRISON / 320-336-8087 SAID SHE WAS SHOT IN
FOOT [Shared]
5/6/2013 22:34:44 F 100850 Response CLR LARRY MADIGAN..2400 BLOOMINGTON APT 404. HEARD 10-12
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SHOTS..NOTHING SEEN [Shared]

5/6/2013 22:35:08 064075 Response 310 SUSPV OLDER STYLE 4 DR CHEVY BLAZER STYLE VEH [Shared]

5/6/2013 22:35:46 CT119875 Response ANOTHER CLR RPTS SUSP VEH IS A RED BLAZER WB ON 26 .. Qcc
--2 ASIAN M [Shared]

'6/2013 22:35:46 111314 Response CLR/ GRAHAM SIMON FROM 1728 27 ST E HEARD 20 SHOTS AT ABV .
CLR SAW 2 UNK RACE M WRG POSS BLK HOODIES . LS GOING NB ON 18 ON FOOT RUNNING
ALONGSIDE OF AN APT BLDG. PH # 612-741-1565 [Shared] J
5/6/2013 22:35:53 064075 Response 320 SCENE IS BY THE FENCE 2525 18 AV S [Shared]

5/6/2013 22:35:55 007308 Response [Appended, 22:35:55] RED BLAZER IN BACK OF 2628 CEDAR [Shared]
5/6/2013 22:35:58 CT119875 Response BLAZER DESC AS OLDER MODEL [Shared]

5/6/2013 22:36:15 064075 Response Backed up 305 with 340 [Shared] ' \
5/6/2013 22:36:16 CT119875 Response SPARE TIME MOUNTED ON HATCH LID OF BLAZER [Shared]
5/6/2013 22:36:50 CT119875 Response ERICK FLORES 612-205-5836 [Shared]

5/6/2013 22:37:05 CT119875 Response CORRECTION SPARE TIRE MOUNTED ON HATCH LID OF BLAZER
[Shared] ‘

5/6/2013 22:38:10 112875 Response ASHA OUMA RPTG SHE WAS ON THE PHONE WITH HANEESA
KING/MORRISON HEARD SEVERAL SHOTS AND THEN PHONE DISC [Shared] |

5/6/2013 22:38:28 112875 Response RP CALLED HER BACK AND FEMALE STATED SHE WAS SHOT612-221-
5370 [Shared]

5/6/2013 22:38:53 064075 Response 310 C4 INSIDE 2626 CEDAR FOR MEDICAL [Shared]

5/6/2013 22:41:16 064075 Response 362 CKING 2631 CEDAR [Shared]

5/6/2013 22:43:49 084075 Response Backed up 311 with 21 [Shared)]

5/6/2013 22:44:02 064075 Response 311 CAR 21 TO 2626 CEDAR [Shared]

5/6/2013 22:45:09 21 Response 21 - copy [Shared]

5/6/2013 22:48:04 VisINET Response [FIRE] has closed their incident []

5{6/2013 22:51:33 E426 Response EMS Transporting to: HCMC [Shared]

5/6/2013 23:07:40 007308 Response [FOR RECORD, INITIAL CLR, KAREN TOWNSEND 612 644-2486, RPTING
20 SHOTS TO THE S OF HER ADDR / 2616 18 AV S - NOTHING SEEN] [Shared]

“tpon arrival, Officers were already on scene. We checked the immediate area of the incident location; the vehicle

“as not located. We entered the house and found Victim sitting on the steps leading to the upstairs. | spoke to
Victim who said she was on the rear porch, facing the alley, at the time of the incident. She had seen a red older
style Chevy Blazer drive SB through the alley. Victim said the vehicle was occupied by two black males wearing
baseball caps. Victim said the vehicle slowed while passing the address listed. Victim said she believed the
shooting was target at the listed address. When asked, Victim did not know who the Suspects were or who may be
a possible suspect.

| also spoke to W1/R. Jones. W1 said he had been in the rear of the property with Victim at the time of the incident. -
W1 said there was a red truck that had driven through the alley. W1 did not know what type or any further
information of the incident.

While inside the residence | was also told by Victim's mother and brother. Victim's mother, Shafan Williams, said
Victim told her that the vehicle had driven completely through the alley, driving SB prior to the shooting. Victim told
her mother that the vehicle had driven through, exited the vehicle and shot while on foot.

Victim's brother, Kareem Edwards, said he was also outside at the time of the incident. The brother said he had
seen the same vehicle drive SB through the alley with the headlights out, prior to the shooting. The brother
described the vehicle as a red Chevy Blazer, older style, with a spoiler on the top rear of the vehicle. Then the
vehicle turned WB out of the alley way. The brother did know how many suspects were in the vehicle or a further
description.

Officers at the scene prior fo our arrival spoke with the remaining witnesses at the scene.
Victim was transported tc HCMC.
1oticed multiple bullet holes in the exterior and interior of the home. The shots entered the house form the West

-gide. Therewere shots fired at the main floor and the second leve! of the house. Car 21 responded and processed
the scene.

END of Supplement 4
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Supplement number: 5

CCN: MP-13-139127 Author: 002769 - Todd Harder

Supplement of OFf T.Harder #002769 on 05/07/2013 01:41

——

™

On 05-06-13 | was working marked squad 311 with Officer Wiecher. At approximately 2230 hours we were
dispatched to 2626 Cedar Ave S on a report of a shooting.

Upon arrival at the address | observed several people inside along with the victim who was shot in the lower leg
ankle area. People were saying that the shooting happened outside in the rear of the address. Paramedics arrived
and transported the victim to HCMC.

| observed several rounds that had struck the west side of the address and the rounds penetrated into the interior
of the house. Upstairs in the master bathroom | observed spent lead rounds the had fallen onto the floor. | left
those rounds there and showed them to personnel on car 21.

Myself and other officers stayed at the address to secure it while car 21 was processing it. Officer Fahnhorst from
car 21 notified me and asked if | had recovered the rounds that were in the upstairs bathroom. | informed him that |
did not. | then went and spoke with Armound Quinton Wright 01-29-91 because | observed him walk from the
upstairs to the outside. Mr. Wright said that he took them because he thought we were done. Mr. Wright then
handed them to nme and 1 turned them over to Officer Fahnhorst. '

END of Supplement 5
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Supplement number: 6 CCN: MP-13-139127  Author: 000168 - Corey Andress

Supplement of Off C.Andress #000168 on 05/07/2013 02:30
\’fn 05/06/2013 | was working marked squad 362 as the driver officer, with my partner, Officer Brugger. We
responded to the report of shots fired at 2626 CEDAR AV S. Comments in the call advised that multiple shots were
fired and one gun shot victim was known at the time. :

Upon arrival, officers were met by the sergeant on scene who'instructed us to assist with setting up the perimeter. |
located some yellow crime scene tape and taped off the east side of the house. After doing so it was aired through
dispatch that other houses in the area may have been hit by stray bullets. My partner and | checked nearby
residences and located two that were struck by stray rounds.

The first house was at 2630 Cedar AV S, which is the neighbor directly south of 2626 Cedar AV S. | spoke with a
male, later identified as O1/JAIME QUINTANA (06/27/1976), who reported hearing the sounds of shots being fired
from the west alley. O1 did not see anything or anyone in the area. Officers observed the house to have three
bullet holes in the siding, which caused damage, but did not penetrate.

The second house was at 2631 Cedar AV S, which is the neighbor directly east and across the street from the
incident location. | spoke with a female, later identified as O2/MARY AHMED (03/14/1953), who reported hearing
the sounds of shots fired, but did not see anything or anyone in the area. Officers observed one bullet hole in the
siding near the second level bedroom. Officers went inside with consent of O2 to locate any evidence. Officers
observed the bullet hole to have penetrated into the upstairs most southern bedroom, which left debris from the
sheet rock on the floor. Officers did not locate the bullet and advised Lieutenant Veliz of the possible evidence.
Officers also advised Car 21.

After further investigation, officers escorted Car 21 to 2631 Cedar AV S to located further evidence. With the -
permission of 02, Car 21 analyzed the bedroom where the bullet was most likely to be located. See car 21's
supplement for futher details.

'ND of Supplement 6
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Supplement number: 7 CCN: MP-13-139127  Author: 001016 - Catherine Casey

Supplement of Sgt C.Casey #001016 on 05/07/2013 03:39

On 05/06/2013, | was assigned as a Middle Watch Patrof Sergeant at the 3rd Precinct. My call sign was Squad
308. | was working in a fully marked MPD uniform capacity and driving a fully marked MPD Police Squad.

At 2230 hours, | responded to a shooting at 2626 Cedar Avenue South. | arrived at the scene and had officers

secure the perimeter. | assisted officers in looking for shell casings and damaged property. | had Car 21 respond to
the scene. | remained at the scene until Car 21 was finished processing the scene.

END of Supplement 7
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Supplement number: 8 CCN: MP-13-139127  Author: 004906 - Melissa Chiodo

Supplement of Sgt M.Chicdo #004906 on 05/07/2013 03:47 .
~—Qn 05/06/13 dispatched air a shootingat 2626 Cedar Avenue South. Upon arrival in front of the residence | spoke

lith Lt. Velizand_he handed me a role of yellow crime scenie tape. | directed Officer Andress to secure the front of
the crime scene with tape.

Myself and Sgt. Stichter then went to the back of the address where | helped canvass the area for discharged shell
casings. Sgt. Casey and | secured the rear of the adress until the scene was processed by Car 21.

Lt. Veliz advised me that he contacted Car 9 and left a voicemail for Inspector Sullivan regarding the shoot.
END of Supplement 8
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Supplement number: 9 CCN: MP-13-139127  Author: 119690 - David Carlisle
‘h\SuppIement of FS D.Carlisle #119690 on 05/07/2013 06:38

rime Lab Unit - scene report

SCN: 13-139127

On 5/6/2013 at approximately 2243 hours, Car 21 was requested by dispatch to respond to 2626 Cedar Ave S for
a shooting. Upon arrival, we were briefed on the scene by officers.

We were informed that numerous shots were fired from the south yard of 2625 18th Ave S. The dwellings at 2626,
2630, and 2631 Cedar Ave S were struck by gunfire. A female victim was struck by gunfire, possibly in the area of
2626 Cedar Ave S. The victim was transported to HCMC prior to our arrival with non-life threatening injuries. Areas
of BLS were observed on the stairway from the main level to the upstairs of 2626 Cedar Ave S. A copper jacket
next to the sink, copper jacket on the floor, and metal fragment on the floor were observed in the upstairs master
bathroom of 2626 Cedar Ave S.

Multiple bullet holes were observed on the west exterior wall of 2626 Cedar Ave S. On the main level multipie
bullets perforated the exterior wall ca‘usi‘ng damage to the bathroom, dining room, and living room. On the second
level multiple bullets perforated the exterior causing damage to the upstairs master bathroom and walk-in closet.
No attempt was made to recover the fired bullets due to the amount of damage that would eccur.

Multiple discharged cartridge casings (DCC's) were located on the ground in the south yard of 2625 18th Ave S. A
metal fragment was observed on the ground next to a dumpster in rear parking lot of 2625 18th Ave S. A metal
fragment was cbserved on the dumpster in rear parking lot of 2625 18th Ave S. The dumpster was perforated by
multiple bullets.

The dwelling at 2630 Cedar Ave S was struck by gunfire on its north wall, but the projectiles did not perforate the
wall. No attempt was made to recover the fired bullets due to the amount of damage that would occur.

ne dwelling at 2631 Cedar Ave S was struck once on its west side perforating and entering the upstairs southwest
bedroom and lodging in the closet door frame in the southeast corner of the room. No attempt was made to
recover the fired bullet due to the amount of damage that would occur.

A gold Chevy Equinox (MN# 548 EYZ) parked in the driveway of 2626 Cedar Ave S was struck by gunfire multiple
times. A gold Chevy Impala (MN# 339 EDY) also parked in the driveway of 2626 Cedar Ave S appeared to be
undamaged. ‘

OFC Fahnhorst placed evidence markers by the following items:

EM# 1 'Federal 45 Auto' DCC (south yard, 2625 18th Ave S)

EM# 2 'CBC 40 S&W DCC (south yard, 2625 18th Ave S)

EM# 3 'CBC 40 S&W DCC (south yard, 2625 18th Ave 5)

EM# 4 'CBC 40 S&W DCC (south yard, 2625 18th Ave S)

EM# 5 'CBC 40 S&W DCC (south yard, 2625 18th Ave S}

EM# 6 'CBC 40 S&W DCC (south yard, 2625 18th Ave S)

EM# 7 'CBC 40 S&W DCC (south yard, 2625 18th Ave 5)

EM# 8 'CBC 40 S&W DCC (south yard, 2625 18th Ave S)

EM# 8 'CBC 40 S&W DCC (south yard, 2625 18th Ave 8)

EM4# 10 'CBC 40 S&W DCC (south yard, 2625 18th Ave S)

EM# 11 'CBC 40 S&W DCC (south yard, 2625 18th Ave S)

EM# 12 'CBC 40 S&W DCC (south yard, 2625 18th Ave S)

EM# 13 'CBC 40 S&W DCC (south yard, 2625 18th Ave S)

EM# 14 'CBC 40 S&W DCC (south yard, 2625 18th Ave S)

EM# 15 "CBC 40 S&W DCC (south yard, 2625 18th Ave S)

"Mi# 16 Three 'CBC 40 S&W DCC (south yard, 2625 18th Ave S)

_._M# 17 'CBC 40 S&W DCC (south yard, 2625 18th Ave 5)

EM# 18 'CBC 40 S&W DCC (south yard, 2625 18th Ave S)

EM# 19 Metal fragment (rear parking lot, 2625 18th Ave 5)

EM# 20 Metal fragment (on dumpster in rear parking lot, 2625 18th Ave S)
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Under the supervision of OFC Fahnhorst, | took overail photographs of the scene with evidence markers in place.
~—~QFC Fahnhorst collected the items marked 1-20.

A secondary search for firearms evidence was conducted. Two more DCC's were located in the south yard of 2625
18th Ave S and two more were located in the north yard of 2629 18th Ave S. OFC Fahnhorst placed EM's by the
following items:

EM A 'CBC 40 S&W DCC (north yard, 2629 18th Ave S)
EM B 'CBC 40 S&W DCGC (south yard, 2625 18th Ave 5)
EM C 'CBC 40 S&W DCC (south yard, 2625 18th Ave S)
EM D 'CBC 40 S&W DCC (north yard, 2629 18th Ave S)
| photographed the items with evidence markers in place and OFC Fahnhorst collected the items marked A-D.

MN# 548 EYZ was examined and one fired bullet was located under the driver's side hood and another fired bullet
was located under the passenger's side hood. | photographed these items and OFC Fahnhorst collected them.

It should be noted that while photographing the scene | noticed that the copper jacket and metal fragment (floor,
upstairs master bathroom) were missing. OFC Harder was notified and he talked with an individual at the
residence and located the missing items wrapped in a tissue. | photographed them and OFC Fahnhorst collected
them from OF C Harder. N '

OFC Fahnhorst collected the copper jacket next to the sink in the upstairs master bathroom (2626 Cedar Ave 8).

At the MPD Crime Lab Unit, OFC Fahnhorst obtained a possible DNA sample from EM# 1. EM#'s 2-18 and EM's
A-D were collectively swabbed to obtain a possible DNA sample.

All collected items and possi'ble DNA samples will be inventoried in the Property & Evidence Unit.
All of the photographs will be retained within the Crime Lab Unit.

We hereby certify that this is the report of the conclusions of examinations performed by us.

FS Carlisle

OFC Fahnhorst
~MPD - Crime Lab Unit

END of Supplement 9
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004844 - Jane Moore

Supplement number: 10 CCN: MP-13-139127  Author: Emberley

~~-Supp. of SgtJ.Moore Emberley #004844 on 05/07/201.3 13:10
ASE ASSIGNED

On 5/7/13 | recevied this case for investigation. | read the police reports and ieamed the Vic/Morrison was sitting
on her back porch when she was shot in an array of gun fire that came from the alley behind her house. | further
learned thata suspect vehicle was seen by several people. The vehicle was descibed as a red Blazer or GMC
Jimmy with a rear spoiler and tire on the rear hatch. Officer's supplements stated that the victim's brothers are
admitted and documented 10z gang members. Further, | learned that the listed witnesses told poiice that this
shooting incident was in retaliation for the shooting of Demarcus Black on 8th St. and Chicago Ave. 8. near HCMC
on 5/5/13. :

5/7/13 | called the fisted phone number for Vic/Morrison and spoke with her briefly. She advised me she was still in
the hospital and was having surgery at 1300 hours. | told her | would come by the hospital on 5/8/13 and speak
with her regarding this inciden. She said she was anxious to speak with me and wanted the people that did this to
her put into jail. The victim appeared cooperative and anxious to contribute to the investigation at this time.

CASE OPEN
SGT. J. MOORE
MPD ASSAULT UNIT

END of Supplement 10
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004844 - Jane Moore

S'upplementnumber: 1 CCN: MP-13-139127 Author: Emberley

~.—-Supp. of SgtJ.Moore Emberley #004844 on 05/08/2013 19:32
ICTIM INTERVIEW

ON 5/8/13 atapproximately 1500 hours | went to Hennepin County Medical Center and conducted an Vic/Morrison, .
Sgt. Ann Kjos was with me during the interview. A follow up recorded Q & A was done at approximately 1800
hours. The following is a summary of the interview: '

Morrison said she was going to be discharged from the hospital on Thursday 5/9/13. We agreed to do a Q&A
after the original visit due to the medical staff traffic in and out of her hospital room. At approximately 1800 hours, |
called Morrison and conducted a recorded Q & A.

Morrison said she was at the incident address at the incident time on 5/6/13. She said she lives there with her
mother and her two children. At the time of the shooting, Morrison said she was outside on the back porch smoking
a cigarette. She said her brother Kareem and Kareem's friend "Rome” were also outside.

Morrison said while they were outside she noticed a red older Chevy Blazer driving down the alley behind the
house, as ifthey were lost as it was stahling. She said there were two males in the Blazer. She described the
driver as a brown skinned male, slim with a dark blue or black baseball cap on. She said the passenger was also
male wearing a baseball cap but she could not see any other features for him.

She said she saw the vehicle drive past her house in the alley and turn and drove as if it was going to go around
the block. She said the next thing she hear gun shots and realized they were being shot at and she then felt she
was hit in her right foot. She said she called out to her brother Kareem but didn't get an answer. She said she
heard over 20 shots and knew many of them went into her house. She said there appeared to be two series of
shots. The first series was very loud and the second series appeared to be not as loud. She felt there were two
different guns. '

jorrison said she realized that Kareem and Rome were ok so she went into the house and called 911 as did her
mother.

Morrison said she heard the gun shots coming from in between the apartment building and duplex house across
the alley from her house.

Morrison said a person she knows as "Popeye” with the last name of Jenkins, was bragging on facebook about
shooting 30 shots. She thinks Popeye is responsible for the shooting at her home because he belongs to the
Bloods gang an oppasing gang from her brother Charles Wright, aka "Duka". She said her brother Duka is
currently in treatment in Chaska but was home '

While Sgt. Kjos and | were in Morrison's hospital room, she pulled up a picture of Popeye on her phone from
facebook. Morrison also said that Popeye has video on You Tube bragging about another shooting he did on
someone named Cobie. :

The Q & A interview was recorded and submitted to be transcribed and recorded ontoaCD.
CASE CPEN

SGT. J. MOORE
MPD ASSAULTUNIT

END of Supplement 11
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004844 - Jane Moore

Supplement number: 12 CCN: MP-13-139127  Author: Emberley

—Supp. of SgtJ.Moore Emberley #004844 on 05/10/2013 15:20
NTERVIEW WITH W/ROMAN JONES

On 5:’9/_1 3 | conducted a recorded interview with W/Roman Jones in the Assault Unit interview room F and the
recarder was turmned on. This interview will be recorded onte a CD.

The following is a summary of the interview:

Jones stated he lived at 1302 Linden Crystal, MN. He said on May 6, 2013 he was at the incident address, 2626
Cedar Ave. S. in Minneapolis at about 10:30pm.

Jones said he is at that address often because he is a member of a music group that "Duca" who lives at the
house is part of as well. He said they gather there often to shoot video's. He said their group is very successful and
is making money playing in clubs. Jones said he does gang bang anymore and is not part of that lifestyie.

Jones said he was in the back yard, back porch area with Kareem and with Vic/Haneefah Morrison. He said he
saw an older SUV with rust near the tires doming from 26th and Cedar through the ailey to where they all were
standing. He said the SUV was red and there were no headiights on. He said there were 2 or 3 people in the SUV
and the driver's window was open. Jones described the driver as a black male, wearing a white shirt dark skinned
with dreds to his neck. '

Jones said the vehicle drove by the rear of the house and then turned right toward 18th. He said shortly after that
the gun shots happened. He said he heard about 30 rounds. He said he was not worried about the SUV

Jones said he got on the ground then he ran toward he front of the house. He said Kareem ran toward the front of
the house too. He said he heard Haneefah say she was "shot".

‘ones said he heard "on the sireet” that a person he knows as "Young Savage" was bragging on facebook that he '
.id a "30 jerk", meaning he shot off 30 gun shots.

Jones said he does not know who shot at the house or why but he thinks they were shooting at him.
CASE OPEN

SGT. J. MOORE
MPD ASSAULT UNIT

END of Supplement 12
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004844 - Jane Moore

Supplement number: 13 CCN: MP-13-139127  Author: Emberley

~—Supp. of SgtJ.Moore Emberley #004844 on 05/13/2013 09:11
ASE FOLLOW UP / INTERVIEW WITH JENKINS

On 5/10/13 | drove to the incident address location. | observed the damaged to the Victim's vehicle as well as the
back of the residence. | then went to Phillips Garden located at 2646 Cedar Ave S. to check for any video cameras
the business may located in the rear of the building. | spoke with the owner who said there were no cameras
installed on site.

On 5/10/13 | was notified by Sgt. Porres that suspect Antonio Jenkins had been arrested on a warrant by Hennepin
County Sherrifs, and was booked into the Hennepin County Jail.

INTERVIEW WITH SUSP/ANTONIO JENKINS

On 5/10/13 | drove to the incident address location. | observed the damaged to the Victim's vehicle as well as the
back of the residence. | then went to Phillips Garden located at 2646 Cedar Ave S. to check for any video cameras
the business may located in the rear of the building. | spoke with the owner who said there were no cameras
installed on site.

On 5/10/13 | was notified by Sgt. Porres that suspect Antonio Jenkins had been arrested on a warrant by Hennepin
County Sherrifs, and was booked into the Hennepin County Jail.

On 5/10/13 | went to the Hennepin County Jail and conducted a post Miranda interview with Jenkins. The following
is a summary of the interview:

| read Jenkins his rights per Miranda which he stated he understood and agreed fo speak with me. | advised that |
was investigating a shooting at 2626 Cedar Ave. S. which occurred on May 6th at 10:30pm. | further advised
‘enkins he was a person of interest in this incident.

Jenkins told me he currently lives with his girlfriend Maria Bannarn 612-558-3075. He said Maria’s mother Julie
Fisher is sometimes at their residence. ' '

Jenkins said he didn't know anything about the shooting at 2626 Cedar and had no idea who lived there. He said
he knew about the one that occurred near HCMC and the one on Sheridan Ave N. the shooting of Ja'Chaun
Ferguson, didn't know anything about this incident which | advised him was in between each of the others he
mentioned. '

Jenkins said he was not at 26th and Cedar and never heard about the shooting.

| asked Jenkins if he was involved in the Bloods gang activity and he said no. He said the Bloods was his family.
When asked about the 10'z gang relationship with the Bloods he said, "We're not friends but it's not hate”. He

_acknowledge that there was a lot of animosity going on between the two gangs. | asked Jenkins if the shooting on
Sheridan had sormething to do with the Bloods and 10'z and he said he doesn't know who did that shooting. He
said the 10z gang doesn't go north. '

Jenkins said at the time of the shooting on 26th and Cedar he was at a clinic with his girlfriend and her mother due
to some pregnancy appointment. But was back at the house afterward and stayed there the rest of the day and
night. He then changed his story and said he was at the clinic the after the shooting on May 8th and he was at
home the night of the shooting.

Jenkins said he was telling the truth and did not know who did the shooting at this incident address.
This interview was submitted to be recorded onto a CD which will be placed in the MPD Property Room.

CASE OPEN
GT. J. MOORE
~MPD ASSAULT UNIT

END of Supplement 13
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.Supplementnumber: 14  CCN: MP-13-139127  Author:

005294 - Emily Dunphy

Supplement of Sgt E.Dunphy #005294 on 05/13/2013 12:04
—~FACEBOOK PRESERVATION AND WARRANT:

On 05/10/2013 | was informed by Sgt Moore that the victim had shown her comments made on Antonio Jenkins
facebook page that referenced shooting 30 rounds into a house. | was able to look at the public portion of the page
that was pointed out to Sgt Moore, Savage YG. | was able to Iook at pictures on that page and identified the person
on that page as Antonio Fransion Jenkins, 04/23/1992.

| drafted a preservation letter for the Savage YG's page and sent it to the Facebook Law Enforcement Team via
Internet Link.

On 05/10/2013 | drafted a search warrant for the Facebook information. The warrant was signed by the Honorable
Judge Quaintance. The warrant was faxed to the Facebook Law Enforcment Team.

SGT E DUNPHY
MPD ASSAULTUNIT

END of Supplement 14
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Supplement number: 15 CCN: MP-13-139127  Author:

005294 - Emily Dunphy

Suppfement of Sgt E.Dunphy #005294 on 05/17/2013 11:48
—FACEBOOK WARRANT:

e facebook warrant was filed with the clerk of courts.

SGT E DUNPHY
MPD ASSAULT UNIT

END of Supplement 15
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Supplement number: 16 CCN: MP-13-139127  Author: 003181 - Melissa Hummel

Supplementof FS M.Hummel #003181 on 05/29/2013 07:31

,f"‘\‘
Supplement of FS Hummel, Firearms Section, Crime Lab

As a result of IBIS | obtained the following Items of evidence from the property room for examination and
comparison.

From CCN 13-139127, PI# 13-15204:

Item 1 through Item 23: Each Item is one discharged cartridge casing, caliber - .40S&W.

From CCN 13-082368, Pi# 13-8845: |

ltem 1 through Item 4: Each ltem is one discharged cartridge casing, caliber - A405&W.

RESULTS OF EXAMINATION AND COMPARISON:

Comparison of ltems 1-23 in case number 13-139127 with {tems 1-4 in case number 13-082368 revealed the
presence of matching features. This indicates that ltems 1-23 (13-139127) and ltems 1-4 (13-082368) are
consistent with having been fired in the same firearm.

Results were verified by FS Reynolds.

All items were returned to the property room.

| hereby certify that this is a report of the conclusions of an examination performed by me.

S Hummael
END of Supplement 16
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004844 - Jane Moore

Supplement number: 17 - CCN: MP-13-139127  Author: Emberley

“upp. of SgtJ.Moore Emberley #004844 on 08/14/2013 08:11
JUESTION ANSWER STATEMENT OF HANEEFAH MORRISON, CONDUCTED BY SGT MOORE #4844, CCN:
13-139127, TYPED BY JAB:

Q: HANEEFAH an address for you as 2626 Cedar AV S is that correct?
A Yes.

Q: And thatis in the City of Minneapolis correct?
A: Yes.

Q: | have a phone number at 320-336-8087 is that correct?
A Yes,

Q: | have your date of birth at 4-14-1979 is that correct?
A: That’s correct.

Q: Alright. HANEEFAH on May 6 of this year at approximately 10:30 in the evening were you at your home at 2626
Cedar?
A Yes | was.

Q: Were you actually outside in the rear area of your home?
A Yes.

Q: And whowere you outside with?
A: My brother, KAREEM, and friend, JEROME.

= How long have you been outside that evening?
A: Before the that before the shooting | was out there for about 10 minutes.

Q: Ch so net very long before? -
A: Right.

Q: Okay. And then a shooting occurred is that correct?
A Correct.

Q: Can you please tell me just prior to the shooting what you observed | believe in the alley part behind your
house?

A: We'd seen ared Chevy Blazer kind of looking like they were lost or like they didn't know where they were going
or it appears that the vehicle was stalling.

Q: Uh huh.
A: And then they ended up going passed us.

Q: Okay. Sothey just drove down the alley?
A: Yes.

Q: What happened next?
A: They went to the next lot came through the side the middle of the house and the building and began shooting at
us.

Q: And how many people did you see inside the vehicle?
T Two.

Q: Were they males or females?
A: | was able totell they both were males, yes.
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Q: Airig ht and could you give me a description of the driver best you can?
A: Brown skin male, slim build, baseball cap.

-9 Did you notice what color the baseball cap was?
= It was dark so I'm assuming that it could been either a dark blue hat or a black one.

Q: Okay.
A: If it was colorful | would of seen it.

Q: Okay. And did you notice if there was any writing on it?
A: No | did not. ‘

Q: Any facial hair?
A: Could not tell.

Q: Okay. How about the passenger?
A: Could nottell at all, but | did was able to see that it was a male.

Q. Okay.
A Also with a baseball cap.

Q: Okay. Did you notice anything about that baseball cap?
A: No.
!
Q: When they went around and they started shooting where were they shooting from?
A: They were shooting from directly in back of our house in between the apartment building and like a three like a
duplex house.

Q: Okay and had you ever seen that particular vehicle in the area before?
> Never.

Q: Okay. Who all was home at the time that this occurred?

A: My two children, JAMES and (INAUDIBLE), my brother, KAREEM's baby mother, LANISHA HOPKINS, their
son, Little KAREEM JR., my niece, DAJANA, my nephew, (INAUDIBLE) 13 years old, my mom, CHAPHON
WILLIAMS, DEREK POPE, was there my brother's friend also AARON was there and DWIGHT.

Q: And AARON and DWIGHT friends of your brother's?
A: Yes theyare.

Q: Okay. And but they weren't no one else is outside besides the three of you?
A; Correct we was smoking cigarettes.

Q: Okay. Were the children still awake and in the house when all this was going on?
A: JAMES must have had my two children were in the tub and KAREEM, DAJANA, and KAHEEM were up
(inaudible) yes.

Q: Okay. Approximately how many gunshots did you hear?
A: | heard over 20 gunshots.

Q: Could you. ..
A: So it had me like about 25, 26 | heard | think.

Q: Okay. Could you tell if it was more than one gun?
A: Yes.

2. And what are your thoughts on that?

~ A: There were multipie shots, they were loud and then the other shots they seem if they were as loud as the other
ones were. Like he just switched guns or there was two people shooting.
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Q: Now when they were across the alley and shooting from in between the apartment building and that other house
could you see ifit was just one or two pecple out? : .
A No | was notable to see them at all.

: Okay. Just. .you can just tell where the gunshots were coming from?
Yes.

: And were you struck by one of the gunshots?
T Yes | was.

: And where on your body?
: On my foot, my right foot back heel.

. Okay. Was anybody else struck by any gunshots?
No.

. Did several of these gunshots go into the house?
. Yes they did.

. Do you know who called 9117
. 1 did. My mom did.

: Okay.
: And also my friend, ISHA, who was on the phone with me.

: Alright. Now all of the children are they normally at the house?
: Normally my children will be the only FLOWER children at the home.

PO PO PO PO PO PO PO P

Q: Okay. Alight. HANEEFAH have you been able to think at any possibilities of who this was and why they did
1ig? . '

A: Yes | have. | believe that it is a young man named "POPEYE" who did it because he updated his FACEBOOK

stating basically what had just occurred as far as the shootings go around my house.

" Q: And do you know who "POPEYE" is?
A: He's a Blood.

Q: So he's a Blood Gang Member?
A Yes he is. '

Q: Do you know his real name?
A:ldonot

Q: Okay.
A: | know that his last name is JENKINS and | know ANTHONY JENKINS is his brother and that's about it. They
have the same dad | know that. '

Q: Okay. And what were these reasons for this shooting?
A: The reason | believe for the shooting is that one of their friends was injured and they believed that someone
over in our area had something to do with it.

Q: And would that be your brother, DUKA?
A: Or one of his friends yes.

Q: Okay. And has DUKA spoken to you about this?
\' Yes he has.

" Q: What are his thoughts if you can share that?
A: His thoughts are he don't know why they did it and what they would do it for.
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Q: Okay. Did he have any indication of one of his friends getting inta it with this "POPEYE" at all?
A: No.

_AQ Okay. And was DUKA home at the time of the shooting?
- No he was inin a Treatment Facility.

: Was DUKA allowed to come out of this Facility once you were shot?
: He was allowed out but the next....the very next day like always at 7:00am.

: Okay. And did he spend some time at the Hospital at all or did he stay at your mom's?
. He stayed at my mom's send food come up to the Hospital though.

- Okay. Alight. HANEEFAH is there anything else you can think of that | haven't asked you?
. Not that | can think of at this time, no.

>0 PO PO PO

: Alright and itwas just one vehicle that you noticed last night Just prior to the shooting is that correct?
A I'm sorry?

Q: Just one vehicle?
A Yes just one vehicle.

Q: Okay. And just two people?
A: Yes,

Q: Alright. You didn't see anybody else on the street or parked in another car, anything nothmg else caught your
attention?
A: No nothing else.

Q: Ckay. HANEEFAH is everything you stated true to the best of your knowledge?
*: Yes.

Q: After having an opportunity to look over your statement would you be willing to sign it as a frue statement?
A Yes | will

Q: This interview is now concluded and the time is 1816.

STATEMENT CONCLUDED.
‘END of Supplement 17
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. . . 004844 - Jane Moore
Supplement number: 18 CCN: MP-13-139127 Author: ~ Emberley

—Supp. of Sgt J.Mocre Emberley #004844 on 02/07/2014 11:36
‘0 FURTHER LEADS

At this time this investigation has not generated any leads to estabiish a suspect, leading to arrest or charging and
conviction. No further information has been obtained from the victims or listed witnesses.

CASE CLOSED PENDING FURTHER INFO/LEADS (70)
SGT. J. MOORE
MPD ASSAULT UNIT

END of Supplement 18 .

End of report for case MP-13-139127. Print ID: 5dcfccc0-4e6a-41d7-9b33-0ee272ad0f1f
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MPD CAPRS Case Report - MP-13-140093

Case Report

Minneapolis Police Department

Page 1 of 10

CCN: MP-13-140093

Report Details

Reporting Officer:
Assisting Officer:
Supervising Officer:
Approving Supervisor:
Call/Sad:

Precinct:

Related CCN :
Reported Date:
Entered By:

Q04507: Michael Mays
103653 Rebecca Lane
007570: Kent Warnberg
007570: Kent B Warnberg
424

04

May 7, 2013 18:52
004507

Approval Status:
Approval Date:

Date Returned:

Return Count:

Date Printed:

Last Uploaded:
Solvability:

Primary Routed Unit:
Assigned Investigators:

Approved
May 8, 2012

0

May 28, 2014
Jan 24, 2014
45

4116 - Assault

004844 Moore Emberley, Jane

004898: Kjos, Ann

- 005786: Porras, Luis
. 007448: Wagner, Steven

Incident Details

QOffense1: MURDR
Offense2; ASLT2
Address:

Qccourred From:
OccurredTo:
Location;
Minor Involved:

Desc: Murder {general)
Dese: Asslt VWdngrs Weapon

2314 Sheridan AV N
MINNEAPOLIS, MN 55411

05/07/12013 17:29
05/07/2013 17:30
23 AVIN/24 AVN
No

Statute: 609.18
Statute: 600.222

Dispatched:
Arrived:
Cleared:

Attempted: .
Attempted:

17:30:00
17:32:00
19:52:00

Public Data

Officers responded to the above location on a report of a shooting. Victim was taken to the hospital by family
members via car. Suspect was not on scene. Car 21 was notified. Officers spoke with multiple witnesses and

canvassed the area.

https://caprsweb/Caprs App/CaprsReport.aspx?GUID=139048de-0632-4d07-b650-tba9368... 5/28/2014
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2013-15200
2013-15201
2013-15206
2013-15205
2013-15206
201315207
2013-16209
2013-15210
2013-15281
2013-15282
2013-15950
2013-15930
2013-15950
2013-16038
2013-16270
2013-16577
2013-16831
2013-16848
2013-16848
2013-16848
2013-16848
2013-17214
201 5-1 7214
2013-17500
2013-17580
2013-17590
2013-17580

2013-17590

2013-17591

2013-19044
2013-19046
2013-104456
2013-20043

2013-22216

https://caprsweb/CaprsApp/CaprsReport.aspx?GUID=139048de-0632-4d07-b650-fba9368...
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NAPKIN, LITTLE CAESARS, W/BLS

MN 1D, NAME/JACHAUN FERGUSON,
W/POSSIBLE BLS

ENV. CNTG. ONE FIRED BULLET
ENV. CNTG. ONE .44 CAL. DCC

ENV. CNTG. DNA SAMPLE (FROM FIRED
BULLET UNDER P.I. 13-152085)

ENV. CNTG. CAMERA CELL PHONE, LG T-
MOBILE

LIGHTER, W/POSSIBLE BLS

PIECE OF KRAFT PAPER, W/POSSIBLE BLS |

CAMERA CELL PHONE, SAMSUNGIT-
MOBILE W/BLS )

MPD CRIME SCENE ENTRY LOG

ENVELOPE CNTG BLS SWABS (FM

INTERIOR REAR PASSENGER DOOR)

ENVELQOPE CNTG BLS SWABS (FM REAR
PASSENGER SEAT BACK)

ENVELOPE CNTG BLS SWABS (FM REAR
DRIVERS SEAT)

DATA DISC CELL PHONE EXAM
AUDIONIDEQ DISC- WELLS

DATA DISC, CELL PHONE EXAM DiSC,
LGP509

SIX PERSON PHOTO LINE UP IN FOLDERS
VIEWED BY DESTINY WELLS

AUDIO DISC INTERVIEW (DESTINY WELLS)

AUDIO DISC INTERVIEW (GADDIS
JOHNSON)

AUDIO DISC INTERVIEW (SYLVESTOR
JERNIGAN)

AUDIO DISC INTERVIEW (BEN @ 5 STAR
RECOVERY CENTER)

AUDIO DISC INTERVIEW W/ICASSANDRA
JOHNSON

AUDIO DISC PHONE INTERVIEW W/LESLEY
BARROW

SEALED ENVELOPE CONTAINING
BLOODSTAIN PREPARATION

SEALED ENVELOPE CONTAINING RIGHT
HAND NAIL CLIPPINGS

SEALED ENVELOPE CONTAINING LEFT
HAND NAIL CLIPPINGS

SEALED ENVELOPE CONTAINING PULLED
HEAD HAIR

HCME EVIDENCE RECEIPT

SEALED BULLET ENVELOPE CONTAINING
PROJECTILE FROM LEFT THIGH

AUDIO DISC INTERVIEW W/KEVON LEWIS
VIDEO DISC FROM SIC
AUDIO DISC - WITNESS X / 5-21-13

AUDIO DISC INTERVIEW W/CHEYENNE MC
MULLEN

AUDIO DISC/ INTERVIEW W/ CORNILIA
ROCKYMORE

O O S

0056294

005294

005204

005204

005294

005294

005294

Q05294

005294

005294

005294
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006294
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2013-22808 1 BRN ENVELOPE MARKED JAIL CALLS 1
FROM O.L. HOLT

2013-22808 2 AUDIO DISC-MARKED 9MAY13 FROM O.L. 1
HOLT

2013-22808 3 AUDIO DISC-MARKED 22MAY13 FROM O.L. 1
HOLT

2013-22808 4 BRN ENVELOPE MARKED CALVIN . 1
FERGUSON

2013-22808 § DATA DISC-EMAILS FERGUSON 1

2013-22808 6 DATA DISC-JAIL CALLS FERGUSON 1

2013-22808 7 INMATE INFO DOCUMENTS REF 1
FERGUSON

2013-30327 1 AUDIO DISC-Q & A WITH BAILEY 05-7-13 1

End of report for case MP-13-140093. Print ID: 139048de-0632-4d07-b650-fba93687cedf
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MPD CAPRS Case Report With Supplements - MP-13-181457

Case Report with

Minneapolis Police Department

Page 1 of 7

CCN: MP-13-181457

Suppiements
Report Details
Reporting Officer: 004172: Aimee Hawes Approval Status: Approved
Assisting Officer: 004265: Darcy Horn Approval Date: Jun 10, 2013
Supervising Officer: 003258: Robert Jacobson Date Returned:
Approving Supervisor: 003258: Robert B Jacobson Return Count: 0
Cail/Sqd: 150 Date Printed: Mar 4, 2014
Precinct: 0t Last Uploaded: Jun 12, 2013
Related CCN : - Solvability: 100
Reported Date: Jun 10, 2013 04:18 Primary Routed Unit: 4055 - Traffic
Entered By: 007619
Incident Details
Offense1: RD Desc: Reckless Driving Statute: 169.1351 Attempted:
Offense2: TLE Desc: Traffic Law Enforcem ‘Statute:  160.00 Attempted:
Address: 3301 AVN

MINNEAPOLIS, MN 55401
Occurred From: 06/10/2013 02:36 Dispatched: 02:36:00
Occurred To: 06/10/2013 02:40 Arrived: 02:36:00
Location: Cleared: 05:00:00
Minor Involved: No

Public Data

AP was booked at HCJ for reckless driving and for having a temporary vehicle permit over 90 days expired from

another state.

https://caprsweb/CaprsApp/CaprsReport.aspx7GUID=68d15¢5-9¢98-44e4-a3c3-90766b7df3c8 13/4/2014









MPD CAPRS Case Report With Supplements - MP-13-181457 Page 4 of 7

Supplement number; 1 CCN: MP-13-181457  Author: 607619 - Heidi Eisenbeis

Supplement of Off H. Eisenbels #007619 on 06/10/2013 04:54

On 06/10/2013, | was driving marked squad 162. | was monitoring bar crowds in the area of 3 St N and 2 Av N.

At approximately 0236, | heard Mounted Patrol 150 air that they woulid fike a vehicle stopped. They were trying to
conduct a traffic stop on the vehicle. | heard them air that he had gone down the alley from Class A Valet and that
the vehicle had then turned northbound on 2 Av N. They described the vehicle as a dark colored Mercedes.

| saw ablack Mercedes convertible northbound on 2 Av N approaching my location. It seemed to be trying to get
through trafiic. | asked Mounted Patrol 150 if it was a black Mercedes convertible and they replied that it was. | got
in behind the vehicle and waited for another squad. As soon as | saw another squad with me, | activated my
emergency lights. The vehicle, with a male later id'd as AP1 pulled over to the right hand curb.

| approached on the driver's side of the vehicle. The top was down on the vehicle so AP was looking over towards
the Officers that had approached on the passenger side. | then saw AP hold up a card. | thought | recognized it as
a permitto carry and not his driver's license like had been requested. | heard AP state that his gun was under the
seat. AP did produce a driver's license. We took AP out of the car for our safety due to a gun being in the vehicle. |
was not sure what Mounted Patrol 150 wanted this driver for.

| then talked to Mounted Patrol 150 as other Officers took control of AP. They told me that he had been spinning
tires, peeling out and whipping donuts in a parking lot full of people. He then saw them coming towards him and he
took offat a high rate of speed down the alley. '

We found that there was an issue with the registration of the vehicle. It did not have license plates on it. There was
a Texas temporary permit in the vehicle that looked like it may have been homemade. We found that the Texas
permit had actually expired in February 2013.

Other Officers recovered and unloaded the gun. | property inventoried the gun, magazine and 7 bullets in locker
number 31. | also property inventoried AP's gun permit and the Texas temporary paper.

END of Supplement 1

https://caprsweb/Caprs App/CaprsReport.aspx?GUID=68d15¢5-9¢98-44¢4-23¢3-90766b7df3c8  3/4/2014
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Supplement number: 2 CCN: MP-13-181457  Author: ' 004172 - Aimee Hawes

Supplement ongt A.Hawes #004172 on 06/10/2013 12:41

On 06/10/2013, at approximately 0220 hours | was working Mounted 150 with my partner Officer Horn. Officer
Horn and | were patrolling in the area of 1st Av N/4th St N due to large crowds refusing to leave the area after bar
close.

Bar close was very busy, with large crowds refusing to leave the area. We had already dealt with 2 fights and had
to move several crowds along 4th St N repeated|y as they were hop-scotching from one side of the street to the
other. Several parties we were trying to move out of the area, we had observed jumping back and forth between
the north and south side of 4th St N, were standing in the Class A Iot‘refusing to leave the area.

Officer Hom and | were patrolling the Class A lot, located at 330 1 Av N since there were still a number of parties
loitering in the fot, which réeked of marijuana, playing their radios. Officer Horn and | were walking our Mounts
(Teak and Schafer) through the lot advising people to get in their vehicles and leave.

Officer Horn and | were standing toward the south end of the parking lot, facing NB, monitoring several individuals.
We were south of the alley that leads to 2 Av N watching a group that were [oitering by their cars. i heard tires
screetch and saw a black, convertible, unlicensed/(no license plate displayed) Mercedes come out from behind the
dumpsters squealing its tires (came from the east side of the back part of the lot). | was approximately 50 feet
away when | saw the mercedes whip a donut, screeching its tires. | observed that there were several vehicles still
inside that area of the ot as well as several people standing on the ground who jumped/ran out of the way. |
observed that there was a sole occupant of the vehicle {a BM).

Officer Hom aired that we wanted a traffic stop on the vehicle due to the driver's (later identified as A/IKE) wanton
disregard for public safety in a public access parking lot. As Officer Horn and | took steps to approach the vehicle
while on horseback, | watched the driver IKE as we were approaching. | saw him turn his head, see us coming,
then take off at a high rate of speed WB in the alley leading to 2 Av-N. Officer Horn aired that the vehicle had fled
WB then NB onto 2 Av N.

Officer Eisenbeis asked over the radio of the vehicle was a convertible. We confirmed it was, at which point she
aired that she had the vehicle.

Officer Horn and | responded to the stop location; 2 Av N/AWashington.

Officer Eisenbeis advised me that IKE had advised them he had a gun under the seat of his car.

| asked Officer Eisenbeis about the license on the the vehicle. | was shown the temporary license, which was not
visible/displayed. The temporary license looked fake as though it was printed off a computer. When officers ran the

temporary Texas license plate, officers found that it had expired in February of 2013.

Due to IKE'S behavior and his history of suspensions/failing to respond, we reduested that he be booked for
Reckless driving and the registration being expired over 90 days.

Due to the fact that IKE was being booked and IKE did not have a holster in hIS possession, the gun was property
inventoried for safe-keeping.

The vehicle was towed due to the registration being over 90 days expired.
END of Supplement 2

https://caprsweb/Caprs App/CaprsReport.aspx?GUID=618d15¢5-9¢98-44e4-a3¢3-90766b7df3c8  3/4/2014
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Supplement number: 3 CCN: MP-13-181457  Author: 004172 - Aimee Hawes

Supplement of Sgt A.Hawes #004172 on 06/12/2013 11:57
. The permitto carry, as well as the handgun can be refeased to AP/IKE.
- END of Supplement 3
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Chief
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Internal Affairs Unit
350 5. Sth Street - Reom 112
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Affirmative Action Emplover

May 22, 2013

JAMAAL IKE
3429 FOURTH AVE S
MINNEAPQLIS, MN 55408

Re: OPCR Case No. 13-10255

Dear Mr. Ike:
Enclosed are two copies of your statement given on May 20, 2013.
Please review and initial any corrections you wish to make on your

statement. Sign and return one copy of the statement in the
enclosed stamped, self-addressed envelope.

Thank you for your cooperation and feel free to contact our office if
you have any questions.

Sincerely,

//f@
N folor

Robin M. Lolar/Stephen J. McKean
Case Investigator



STATEMENT OF Jamaal lke

PLACE: " The Office of Police Conduct Review, Minneapolis Civil Rights Office, Room 239
DATE: - May 20, 2013 '

~—.. TIME: 11:55 am.
CASE NO: 13-10255

10
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55

INVESTIGATOR: Stephen McKean

Q. Whatis your full name?

A. Jamaal Batwon lke.

Q. Can you spell your name for us?

A. Yes. First name spelled J-A-M-A-A-L, middle B-E-T-W-0O-N, last name Ike, |-K-E.

Q. Whatis your present address and phone number? ‘

A. Present address is 3429 Fourth Avenue South, Minneapolis, Minnesota 55408. Current phone number is
612-715-6623.

Q. Whatis your age and date of birth?

A. My age is 30 years old. Date of birth is 8/12/82.

Q. You are being questioned as part of an official investigation into a complaint of police misconduct and the
information you provide will be used in a fact finding process as part of the total evidence to determine if
such misconduct occurred and for assessing whether disciplinary action should be taken. The information
you supply may also be used in a grievance hearing, arbitration or other appeal procedure. Other parties
outside of the Minneapolis Civil Rights Department OPCR, may have access to the information you provide
as part ofthe internal investigation.

At this time, | would like to ask you some questions concerning an incident that occurred on May 7, 2013 at
approximately 7:23 p.m. at 816 38" Street in Minneapolis. Are you willing to tell me what you know about
this matter?

A. Ah, yes.

Q. Could you explain in your own words what happened?

A. Yes. Um, to start off, um, basically after coming from work, | went and, ah, met, pretty much met with a
friend, a business owner, um, in regard to a tee shirt design, ah, basically it was in reference to, ah, this
design here which is visual. It's a mother’s, it was a Mother’'s Day, ah, breast cancer walk, ah, designed for
the twin, Twin Cities Race for, ah, Race for the Cure. And, pretty much what was goin’ on, | was actually in
my car. He was just leavin’ work. | was, | pretty much pulled up on the side of him. We began to engage in,
um, conversation about the tee shirt here.

Ah, basically, at that point in time, | visually, um, seen an officer, well, pretty much squad car number 360,
ah, ride by, ah, pretty much the address stated, um, three times in the course of about maybe five to eight
minutes. So, after seeing this squad car 360 ride by for the third time, ah, | immediately pulled my car over
to the front, parked, got out. At that time, me and the friend, the business owner that has this tee shirt
design shop, ah, again, ah began to engage into conversatlon about, ah, what was gonna go on about the
order.

At this point in time, um, | seen squad car 8321, a Minneapolis squad car, pretty much approach me slowly
at that point. So, I'm looking and my friend is also looking at this, ah, squad car approach me. At this time, |
seen two fellow officers get out of the car. One was Officer Seidl, the other one was a woman fellow officer
which | didn't get her name, ah, but | guess they were patrolin’ the area.

Do you know which officer was driving and which one was passenger?

QOfficer Seidl was driving.

Okay. Thank you.

Um, at this point, he immediately got out the car and he told me to put my hands on the car. At that point, |

>0 »p
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ike, Jamaal — CRA Complaint #13-10255 Page 2 of 9

asked him, ah, kind of confused, “Why do | need to put my hands on the car?” At that point, he said, “Just
put your hands on the car. I'll tell you." And, at this time, 1 seen, ah, the officer from Squad 360 pull up. He
got out the car too, came up to me or came pretty much engaged, ah, in this whole ordeal or what not. Um,
at this point, when I'm asking him, “What's going on?" and why is it that he is wanting me to put my hands
on the car. Ah, he began yellin’. So, at that point, | put, or | placed my hands on the car. He then goes into
my right or starts to pat me down, goes into my right pocket where he feels, um, my, ah, my wallet. At that
point, he reaches in my pocket, takes my wallet out and eventually starts to go through it. I'm asking him
over and over, "What's the problem? What's goin' on? What's the probable cause?” and pretty much I'm
still gettin' or getting no answer.

So, after that when’s he's going through and checking my, my cards that | have in my wallet. | had credit
cards. | had two, or | had my ID so | have a Minnesota’s driver's license and also | had my Arizona license
in which he asked why do | have two IDs and | told him, you know, | live in Arizona and | had that for a
second identification at the time. Um, and | currently do reside and | have an address in Arizona and pretty
much just gave him this information. And, at this point, he began to, ah, after asking again, you know,
“What's going on?” he then begins to say, “Well, you know, there’s a bunch of gang activity.

Now, the thing is, | just got off of work. | had on my jeans, | had on, ah, a red, or, not a red, but a white,
black, blue, red and maroon, ah, colored shirt, ah, flannel and then | had on, um, my maroon Levis, ah,
shoes. At that point, he began to say, “Well, | know you're probably a part of the Blood Gang members or
Blood Gang members. And once | told him | don't know what he's talking about. | don't know what this is
about but the thing is after checking my wallet | mean he can visually see that I'm a Permit to Carry and I'm
pretty sure if | was a gang member they wouldn't give gang members those type of things. But I told him. |
said, you know, ‘I had my permit to carry for six years and, 1 mean, this, | just basically, | mean | was a little
bit frustrated at that point.

Um, after he went through this whole process, he took me to the back of his car, put me in his car and then
began to run warrant checks. He ran a driver's license status check, just pretty much every check possibly.
| don't know what other check he ran. | think he was probably checking my Arizona license to see if that
was valid or ID to_see if that was, ah, valid. Um, at that point, me and him engaged in a heated argument
about him thinkin’ I'm a part of this Blood Gang organization or unit or whatever and he starts to begin to
ramble on about | guess shootings that happened in the area, shootings that happened somewhere else
and then | guess someone had got shot over North or somethin’ like that in which he was tellin’ me
information that wasn't even pertaining to me.

And, you know, | said, “Well, | mean, you can’t sit her and classify everybody as a gang member.” He said,
“Well you look like a gang member.” And, pretty much this is what he stated out of his mouth was, “Well, all
the blacks in this area are gang members or part of the Blood unit.” At that point, in response, what | told
him was, “Well, what about the Whites, Hispanics and Asians?” And he said, “Well there’s no Whites and
there’s one Hispanic that's part of a Blood gang member unit in this area or whatever. And I told him, “You
know what? This doesn’t even pertain to me. | work on, or, my profession is computers. I've been working
with computers.” | began to tell him, “I have accredited companies. We're workin’ through Target
Corporation for five or six years, five years. Best Buy Corporation.” | began to tell him what | was about. “I'm
a Dunwoody College student. | mean graduated from Dunwoody College. | have a computer networking
degree.” | don’t know nothing of what he’s talking about.

At this point, after | came back clear, ah, he began to engage in, you know, all this other stuff about gang
activity that | had no clue about and | said, “Look, I'm ready to go.” At this point, he gets frustrated, he gets
out of the car, comes over to the back of the car that | was sitting in, then, he lets me out. At that point, |
began to walk to my car. Now, he had no idea that my car was even around in the area. | went over, walked
to my car. At this point, when | got in my car, I've got an SL-500. It's a Mercedes Benz and my top was
down. At this point, he drives up to my car, turns his lights on, gets out of the car, comes up to my, ah, the
driver's side door and asks to see my license, registration and proof of insurance.

And, | said, “You already just ran a check. You already cleared me. | just bought a car.” | brought my
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papework. This is all of the paperwork | showed him. He said, “Show me your title.” | had a temporary plate
that was in my car that | showed him and | showed him my title here. And, at that point, | mean, he began to
taunt me and, yes, | got out of character and | told him, “You know what?” There were some things that |
said that | said, “You know, you're actin’ like a pussy.” That's what | said to him. At that point, he tells me to
get out the car. | get out the car. Then, or what he does, he handcuffs me, puts me in the back of his car.
Him and the fellow officer, the woman officer, decided to go in my car and at that point they're searchin’ my
car, um, clearly see ‘cause | know his lights were. At this point, | knew his lights were on, that the video was
recording. Um. .. '

Did you see a camera in the car?
Um, in his car?

Yes.
| believe he has one, yes.

You said that the car he was driving was number 83217

Ah, 8321 was his squad car. So, at that point, he’s in my car. | can see him visually pulling up on my middle
console, in which it's actually a latch that separates two departments. So, | see him struggling with the
department, and, at that point, | guess he’s looking through it. He goes through the whole car and, at this
point, | would probably say it lasted maybe about five or ten minutes with them going through the search of
my car. :

They come back to the car. They are looking in the database and they're pullin’ up a bunch of other stuff
and then they ask me about my car that | own, or another car that | own, which is a Monte Carlo. They
asked me where that was which | don't know why that had anything to do with anything. And then, at that
point, um, he writes me, or, once he, or after he goes through my car and then after this whole search he
comes back to the car and then he was tellin’ me if |, do | want to go to jail and | said, “For what? | didn't
even do anything.” ' _

At this point, | mean, it's just all over the place as of right now and then he finally lets me out the car and
then, um, at that point, what | can remember, I'm getting’ back in my car and | get a ticket. He gives me a
ticket for no registration on my car for Minnesota which my car was shipped up here from Texas and it had
the temporary plates still on, or stilt in there and all of that. So, yeah, he gives me a ticket for that and then
at this point he, um, lets me go or after he’s done with this whole process, he then begins to, there was a
friend of mine that pulled up that seen what was goin’ on. Ah, he was there and he asks was | okay.

And what | started to do was start to immediately because what he did after he was done with my whole
ordeal he got out went over to him, or asked to see his driver's license and ask whose car it was and |
began to video with my phone at that point. And, he immediately stopped harassing my friend and at that
point he told me, “I don’t know what I'm getting myself into.” And he said, “Next time, I'll have more time for
you.” and he gets back in his car and he drives off. And | still was recording this, ah, stuff here but, um, |
know for sure from the time that he approached me from when this first all started | know this was on
camera. Mobile camera three was in the area and this is the view in which | believe it was recording in
which it should have that whole search of him first coming up to me and approaching me from the start of
everything and that's the woman, or the fellow woman officer that was | was able to get a recording of.

That’s a picture from your camera?
Yeah.

| mean your phone?
Yeah, from my phone.

Okay. Doycu mindif Imake a ...
Oh, you can have that. | brought this strictly for your intake of everything.
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Oh. Thank you. I'll see if | can get footage of this camera. It's got to be around somewhere. Alright, that
should help things. A couple of questions. The gentleman that you were talking to when the officers pulled
up, was he there for most of this contact with you?

He was there for about maybe, he was actually goin’ to pick up his kids. When Officer Seidl pulled up, he
was there for | want to say approximately, maybe three to five minutes and then he left because, you know,
it began to get a little bit out of control. But he was there for the first | would say probably three to five
minutes.

Do you think this person would offer any information to us?
Um, I'm pretty sure. He should be...

Do you know his name and how | can get in contact with him?
Um, Deyon Loveless.

Can you spell his first name?
D-E-Y-O-N. Loveless: L-O-V-E-L-E-S-S. His number is 612-481-3935 or 39. I'm sorry, 3932.

You mentioned you have a Permit to Carry?
Yes.

Obviously, since there’'s no mention of weapons in here, | assume you were not carrying your weapon at
that time?
| didnt have my firearm on me. No.

Did the officer ask you about that? If you were carrying or if you had it in the vehicle or if you had it
somewhere?
No.

When you were in your car and he came up and asked you for ID and regisiration and insurance, did he
ask you at that time whether you had your firearm in the car?
No.

Do you have any idea what he might have been looking for by searching your car?

I have no clue what he, was he then intentionally thinking or his train of thought for what he thought he was
looking for. | have no clue of what his intentions were. From, pretty much from the beginning of this or the
start of everything, he didn’t even have any, how can | say? He didn't have. | would say, he didn't have a
clue that | even had a car because when he first approached me, or when he first saw me, | was outside of
my car. My car was parked pretty much from where his car was bétween the distance of when | was
actually communicating and talking with my friend, his car was actually pulled behind my friend’s and mine
was actually pulled over on the side there on the street. So, when he first approached me, he didn’t even
knowthat | had a car at that point.

Was the person you were talking with, were they in their car?
They were in their car, yes.

You were out next to the car talking to them?
That’s correct.

Was this car stopped in the roadway or was it by the curb?
Um, when | had got out of the, or, when Officer Seidl had approached me my car was parked.

I'm referring to the car that ...

Yeah, this car was actually if | were to make visual of it, my car was parked here. This car was parked right
next to his store. So, my car was visually, | would say, about ten to fifteen, maybe ten or fifteen, maybe
twenty feet away from his car but they both were parked by the curb. Yes, and he was parked in front of his
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store.

Would it be safe to say that neither your car nor Mr. Loveless’ car was blocking traffic?
Wasn't obstructing any traffic.

So, that was not an issue?
Right.

When the officer first approached you, what was his focus of conversation?

He would not tell me after | asked him maybe five to ten times, “What is the problem? What is your
probable cause?’ And, he stated and he said, “Just place your hands on the hood. | will tell you.” That was
repeatedly what he said, “Put your hands on the hood. Just put your hands on the hood. We'll talk about
that. I'l tell you. Put your hands on the hood.” That was pretty much it.

How long after he made contact with you, how long into the detention did he start talking about gang
issues? _

That was probably, maybe, | want to say a minute or two into the conversation from when he was telling me
to place my hands on the hood.

Did he ever ask you directly if you were involved in a gang?
Hmmmmm. No. He didn’t ask me if | was involved in a gang. He said, | know, you know, you have the, you

-fit their whole thing or what not because of what colors | had on. And | said, “Well, | mean, that shouldn't, |

mean, you're passin’ judgment now.” And, | mean, 1 told him | didn't feel comfortable with that and at that
point, | mean, there was no, or, | would say any indication for him to say, “Well, you know what? | can see
that you're a gang member because you fit. You have all the colors on and you're in this area.’ Which |
didn’t understand but. And then | asked him, “Well, if | was wearin’ blue, then, then he said at that part, |
mean, | remembered about one of those, ah, things that | asked him. | said, “Well, if | was wearin’ blue then
would you have stopped me then?”

“Well then he said, “Well, don’t get smart with me.” Or something he said like that, so. It was basically. |

would say he was charging at me because of what colors he thought were known in that area and | mean,
me personally, | dress nice all the time. | don't think | was tryin’ to mimic anything of a gang member at all. |
mean, pants saggin’ and all of that. | mean, my pants are usually well-fit to me so there not, you know, any
of that look. | mean | had a nice collar shirt on. 1 don’t know what he was thinking to think that, okay, well
maybe, you know, you're part of this gang organization or you have somethin’ to do with, ah, this whole
gang unit.

You said when he searched you, patted you down, he reached in and pulled your wallet out of your pocket?
Yep.

Is that the wallet you're carrying, that wallet you have there?
Yep. That is the wallet.

Did he take anything else out of your pockets? Did he feel anything and say, you know, “Gee this feels like
somekind of weapon” or it feels like something of that sort. Did any of that conversation come up?
Nope. This was the only thing | was carrying in my wallet and my key was in my car the whole time.

Did he ask if he could see your wallet?
Ah, no. He immediately went through it and then started asking why or when he looked in my wallet and he
was goin’ through everything he pulled my Arizona license and then also pulled this information out, my

- Minnesota and then these were the two things that he questioned. Why do | have two iDs? And then,

looked through everything else. | mean this is all my credit cards | carry on me. | had no money on me. Um,
he didn’t even say anything about the Permit to Carry. As far as like, you know, at that time, and then in
reference and | said, | mean “You know, gang members don’t carry these permits.” And then he didn’t even
say anything about it.



285

300

306

310

315

320

325

330

>0 0 > D PR PP PP PO > O > P

>0 PO PO PO P O PO F P

ke, Jamaal — CRA Complaint #13-10255 Page 6 of 9

You had mentloned that when he was talking to you and you were in your car, you made a comment to him
something of the effect that he was acting like a pussy?
| saidthat. Yes.

You said it was after you made that comment, that that's when he had you come out of the car and
handcuffed you?
Yep.

Did he give you an explanation about why he was putting you in his squad car and handcuffed?
No:

Do you know how long your complete detention lasted?
From star to finish?

Yeah.
From when he first approached me?

Yeah.
| would say, hmmmm, | would say it had to have lasted about maybe 20 to 25 minutes.

The length of time that you were in the back of the squad car after you had been inside your car and he
removed you and pulled you out. Do you know how long that time lasted?
From the first time | was in the squad car?

No, the second.
Oh, the second time? Ah, | would probably say maybe for somewhere around maybe five to ten minutes.

Was that a longer period of time than the first time?

Um. Wel, it was longer. Well, | want to say it was probably maybe about the same, maybe about ten
minutes that | was in there the first time because they were running a bunch of checks of which | didn't
understand.

The time that you were there that the officers were contacting you, was your primary contact with Officer
Seidl? '
Yes.

Did you have any interaction with the female officer?
Um, she pretty much didn’t say anything. Officer Seidl was pretty much the one that ran the show.

You said that during this time, squad 360 came up. You said originally that squad was circling around but
then it came up after you were approached by Officer Seidl.
Right.

How many officers were in that squad car?
in 3607

360.
Only one. Only one.

How long did that squad car remain on scene while Officer Seidl spoke with you?
Probably for about five to eight minutes and then he left.

Did either of these squad cars have their lights on when they were contacting you?
The second time. Officer Seidl, when he seen me go up to my car and | got in my car that's when he
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immediately jumped in his car, threw his lights on, pulled up after me. The first time he didn't have his light
on.

How about squad 3607
Squad 360 had no lights on.

Did the officer that was in squad 360 have any conversation with you?

Ah, no. He looked at me a few times, made eye contact with me and that was pretty much it. He never said
anything. | know there was another squad car that pulled up around the second time of when he actually
was going through the search, and they sat in the alleyway maybe for about two to three minutes of
everything and then | seen them pull off and that was two officers. Um, | don't remember a squad car
number but ¥'m hoping that this catches everything. -

After this whole incident, um, | immediately went to Precinct Three or Third Precinct and when | got there it
was, ah, two, um sergeants that | pretty much made aware of this and they said that they were gonna talk
to Officer Seidl about this whole incident. Ah, | didn't get a name but I'm pretty sure, well, | know them, by
face for sure, um, but | can be able to point them out. it was a tall sergeant and a short sergeant from what
they say. Um, and this had to have been somewhere around eight o’clock, ah, when | spoke with, ah, with
them, probabiy around eight fifteen, eight twenty.

This is the Third Precinct?
Yep. And | pretty much told them everything of what | stated and they said that they were going to have a
talk with him.

Going back to the damage that was done.- The damage on your car.
Yes. :

What was the condition of the vehicle before the officer entered the car?
The condition of the car was excellent. It was pretty much a 2003. It's a ten year old car and only has
47,000 miles on it. It was pretty much well kept. It's an SL500. Um, there was nothing wrong with the car. It

- was immaculate. It came from Texas. An older couple owned it. Um.

How did you arrange to purchase this car. You were up here?
Yes. | had it shipped.

How did you locate the vehicle to purchase it?
Internet.

Are there any photographs on the internet of the vehicle and its interior?
Yes.

Okay. Is this the console?
That's the console there.

Okay. Now, these photographs that you're showing me, is there any way that you can send those to me?
| can send these to you. Yep.

Okay. That would be great. Now, when Officer Seidl was in the car, you said he was searching. Was the
other officer, the female officer, searching as well?
Yes.

Could you see which officer was searchi'ng in the console area?
Officer Seidl.

Was he the only officer you saw do that?
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Yes.

Now, this was at seven thirty in the evening. What were the lighting conditions at the time?
Ah, visible.

Were these pictures that you have here that show the mobile police camera. Were those taken that night?
Ah, yes they were.

So, this, the one below it that shows the street scene was that taken the same night shortly after your
contact?
Yes.

Would this depict the lighting conditions?
[no audible dialogue]

Okay.
That's when they went over there and started to question my friend in his car. Then he walked away as he
seen | was video recording. Here's my car. Let me see here. That’s him puliing off. That's my car.

When did you discover the damage to your car?

Ah, well, around nine o’clock. That's when | decided to go in my console and seeing that it lifted right up
and my car actually has a locking mechanism. 1 lock my glove box. Behind my two seats there's two
storage bins or two storage boxes and then there’s my regular, ah, console. When | lock my glove box, it
immediately locks my middle console or it locks the two storage partments. Around that time, that's when |
realized that this piece here, let me see, and that's the stuff they tossed around in the car. And then the little
piece.

That's what broke off the latch system?
Yep. That's where it tore off.

Anything that you can send to me with regards to a video or photos.that would be great and we can include
it into the file.
All right. Okay.

When the officers were searching your car, were there any witnesses around that you're aware of?

Um, um, there, there’s a local corner store. Mike and Billy. They actually own the store. It's called Cup
Foods. They said that they'll be able to provide video of it. Um, there’s also a store that's across the street.
There's a Mexican shop. | guess this guy is the owner. He was actually visually or he was actually out at
this time locking at the whole thing and, | mean, | can probably get something from him. Um, other than
that, my only two witnesses, key witnesses, is gonna be this mobile phone and then, um, or the video that's
gonna be provided if | can get it but they said it needs to be court ordered or something like that to' prove by
the video. .

Refresh me here. The top was down on your car?
Yes. '

When the officer was searching, could you determine at what point he was getting into your conscle?
He was in, | believe the driver's seat when | can see him pulling it up and his lights were on at this time so it
should be recording all of that when it, showing him forcing the pull up on my thing there and, | mean...

It was locked by your key?

No, itwasn't. My first compartment was locked. | mean my second compartment was locked but under this
console there's two latches. One is gonna release the first, the top latch in which he wasn't and which he
started to pull up on it. It can't release the second one yet. And, | was screaming out of the car, actually.
Like, you know, | can show you how everything works but | can see him forcing my thing up and | could see
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that, you know, visually with my own eyes. | already know how | had my car and | mean the thing is, it
wasn' like that.

1
Q. Is there anything else that we haven't talked about yet that needs to be included in your statement?
A. Ah, that’s pretty much it.
Q. Is this a true and accurate statement?
150 A. Yes.
Q. It's now approximately 12:46 p.m. and I'm going to conclude the interview at this time.
455  Signature; ' Date:

jme
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| had been working on this gang for approximately twenty years and the only state qualified expert in
the area of this gang and, ah, overall Southside gangs in the 3™ Precinct in South Minneapolis. The
gang is, was currently and still is in an ongoing war with the Rolling 10’s which occupies the area of
Frankfin and Chicago Peavey Park area. They've been shooting back and forth at each other for
years and this summer, when this stop occurred, there had been heightened increase in violence
between the two gangs and mostly, ah, ah, related to shootings back and forth.

On this night, ah, | was patrolling the area. We were looking for, ah, we were both looking for, ah,
witnesses or, or persons that | knew in the gang that possibly would have information. We were also
locking for any signs of, ah, potential violence and, ah, in driving through the area, where I'm pretty
well known by the gang, | saw this, ah, Mr. lke standing in the street. He was approximately four feet
away from a parked car. He was standing in the, in the mid, towards the middle of the street, not
towards the curb and he was in a lane of traffic and that was the cause for my initial stop was him
standing in the street. Ah, he began right away, ah, using profanity and he was very upset that | had
stopped him, that | had bothered him, that I'd wasted his time, felt | had no reason to stop him and,
ah, so prior to the video, that was our initial stop. He was speaking to someone in another vehicle and
that was the reason for the stop.

Q. Okay. Were there other people on the sidewalk in that area as well or was it just your focus was on

him?

A. There were a number of people in the area. | believe it was, ah, ah decent night. You know, it wasn't

>0
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too cold for people to be out, um, but he, he caught my attention because he was standing in the
streset.

. Okay.

And he was also wearlng red, red plaid shirt and red shoes which is the Blood gang's color and

-having done a extensive Federal case on the Rolling 30's Bloods, through talking to witnesses and

actual members, | know from their mouths that the only people allowed to wear the color red in that
area are themselves and their associates. Um, other people who are not in the gang are not known
by the gang, if they wear colors in that area, even the color red will be confronted. So, that is a,
becomes an indicator for me that, um, someone is, is known as a friend in the area, if they're allowed
to wear colors standing wide open in public.

Okay. During your initial stop, did you, um, detain him in the squad car?
| don't remember...yes, we did.

Okay.
Yes. We placed him in the rear of the squad car.

Okay. And you ran record checks on him and...
Yes, sir. -

So forth, the usual stuff when you detain somebody?
Yes, sir. Warrant check, um, maybe a criminal history or not a criminal history but ah, um, just a
warrant check and, ah, identification check.

Okay. Now, after that detention, you, you allowed him to ex...you had him exit the squad car and you
allowed him to walk away. Is that correct?

A. Right. We advised him for the violation of, ah, standing in the street. Where a sidewalk is provided,

>0

t's a statute, sixth statute and, um, yeah, initially let him walk away after | identified him and let him
go. '

Okay. So, after that, ah, you detained him a second time. Correct?
Correct.
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Can you explain the, the reason for detaining him the second time?
Yes, {did.

No, could you explain why?
Oh, um...

What your, what your...

He had left. Well, initially, um, he was very argumentative, very uncooperative, ah, continually
berated us, talked down to us, um, used profanity, ah, yelled at us. When | released him | thought |
was done with my contact. | held no grudges. He walked over to a vehicle. It was a Mercedes, ah,
convertible and sat in the driver's seat. | noticed it's ah, it's very obvious that there was absolutely no
license plate on the vehicle. Ah, | pulled in behind the vehicle and approached him and asked him if
he had a temporary permit that [ could see because the vehicle has no license.

Mmhmm.
So, that was the reason for the second stop.

Okay. So, you advised him what, what the purpose was at that point?
Ah, yes, yes and asking him for his, asking him information about his, his, ah, placard and then he
produced it right away.

Okay. And, ah, where was, where was the, um, temporary vehicle information? Where was it. ..
It was somewhere in the vehicle and it wasn't visible | believe.

Was it from Minnesota or was it from ancther location?
Ah, it was from | believe Texas.

Okay.
He had it on the dashboard or something.

Okay.
Butit was from Texas.

So, what did you do, ah, at that point after he presented that information to you?

Ah, asked him if he was a registered owner and asked him, ah, how long he had owned the car and
how long he had had it Minnesota and, um, with profanity, he, ah, told me that he had had it here for
over a month and a half.

Okay. And, um, so, was the, the information or the data that he gave you was it still valid in
Minnesota at that point?
Yes. Yeah, the, the, ah temporary permit was valid, yes.

And, so what did you do at that point?

Ah, took the plaque, took the information and went back to our squad and we have, ah, a way of
running it in NCIC to check, ah, to see if the vehicle is wanted, stolen, if it's, you know, to look for any
wants or warrants on the vehicle and to see who it was registered to.

Okay. And what was your determination at that point? Was it? Was it? Did it come back to him or?
, 1 don't have it in my report and to be honest with you | don’t remember. :

Okay.
But it must have been okay because, ah, | didn’t take any enforcement action on, on the, ah
registration.

Okay. So after, after you, ah, you ran your NCIC check and, ah, determined there were no wants or
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warrants on the vehicle, um, then you went back to talk to him. Is that correct?
Yes.

Okay. And what occurred, ah, while you were at the car?

Um, according to my statement, it looks as though |, ah, checked the registration then | went back
and asked him, ah, how long he had had it in Minnesota and he said, “One and a half fucking
months.” When | turned to walk away to go back to the vehicle to write a citation, um, he yelled
‘Pussy.” Then | turned back and asked him, ah, to step out of his vehicle and escorted him to the, ah,
to our squad where we handcuffed ‘em and placed him in the rear.

Okay. Now, you say you were going to writeé him a citation. Um, can you explain what the, what the
criteria is in Minnesota for, ah, for out of state temporary registration is, when they have to be
registered in the state?

Ah, they need to be registered within ten days of, ah, residence.

Okay and he’s a Minnesota resident. Is that correct?

Yes. Right.

All right. So, how was his demeanor like when you were talking to him at the car before you escorted
him to the squad?
Belligerent, angry, ah, very upset.

Okay. Now, you say you were walking back and he called you a pussy and that was the reason why
you put him in the squad car?
Yes.

Could you explain what, what that particular. ..

~Sure.

Language caused you to take him out and detain him?

Sure. Um, he could have shouted other things. It wasn't, ah, what it showed me was that at that point,
um, he was uncooperative and he was showing a, ah, likelihood that he wasn't going to respond fo
any enforcement at any, ah, ah, citation.

Mmhmm. :

He, um, the, just by showing me that he was going to be uncooperative, | felt it was best to, ah, detain
himin the car. | didn’t at that point, ah, couldn't trust that he was gonna stay in the car and not fiee or
cause other problems. By detaining him, um, it's much safer for me when | see that he’s, ah,
belligerent and upset.

Okay. Al right. Um...
Robert Kroll: To clarify, when he called, when he called Officer Seidl, that was after the initial street
stop. Correct? On the way to the vehicle?

[no audible dialogue] |
Right. Mmhmm.

Yeah. Yeah the sequence would have been he's, pedestrian stop...
Mmhmm.

Then the stop in the car and he was seated in the car. When Officer Seidl came back to his squad to
verify the registration, went back and talked to him. And then he was coming back to write a citation
and that's when he called Officer Seidl a pussy and that’s when Officer Seidl brought him to the
squad car.

Robert Kroll: Okay.
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“Now, now that you have him in the squad car, what did you do next?

Ah, | began to talk to him about, ah, he continued to yell at me about, ah, he kept, he kept yelling at
me about stopping him. And his issue now was that | had originally stopped him, ah, on foot and now
that he was in a car | had no reason to stop him, ah, in his vehicle. That |, um, my understanding was
that he was upset that | had, the vehicle had nothing to do with his original stop, which is true. The
vehicle had to do with the registration. Um, for some reason, he felt that it was unfair that | was
stopping him again, ah, being in the vehicle, that | had no reason to stop him and, as you can hear on
the tape, |, | continually tried to talk to him, explain to him why he was, ah, being stopped because of
the vehicle registration but he was, he just kept goin’ on and on and arguing with me.

Okay. Now, the complainant, Mr. Ike, um, his main concern is damage to his vehicle during a search?
Right. ' .

Did you, in fact, search his car?
Yes.

And could you explain why you searched his car at that point?

Ah, we had intended on towing the vehicle so it was an inventory search. Ah, we began the inventory
search but | believe I, | noted in the, in the, ah, report several times that it was very busy. The other
squads that we had on this detail to, ah, were working in other areas and they kept calling for help.
Um, we decided that we didn’'t have enough time to wait for a tow so we, ah, did not tow the vehicle
and we ended up leaving right away.

. Okay. Now, the, ah, how thorough did you search the vehicle prior to determining that you were going

to leave it and not tow it and were going to leave?

Ah, | would say it was a cursory search of, ah, the console, maybe the glove box, ah, immediate
areas, ah, you know, there's not much space in there. It's a two seat vehicle. | don't believe that
there...I'm not sure but | can't remember if there was a backseat or not. | believe there wasn't. So,
there weren't that many areas to search and then, ah, searched the, ah, trunk for valuables, ah, any
large expensive valuables would have been, ah, property inventoried for safe-keeping if the vehicle,
when the vehicle-was towed.

Okay.
Especially in a convertible where the top is down.

So, when you mean property inventoried you would have removed them from the vehicle and, and
secured them. ..
Right. That's our policy. Right.

As opposed to leaving them in the car?
Right.

‘Cause they’re taking it to the tow impound lot?
Yeah, there’s been an issue with people’s valuables being stolen out of, ah, vehicles in the impound
iot, so.

Okay. Now, um, what about this console? Um, what condition was it in when you began your
inventory search?

Ah, it was. | don't remember. Um, my initial reaction would be that it was fine and, ah, many times
luxury vehicles have several compartments inside console so there may be a drop tray. You pull the
top tray out and there’s another tray and then maybe a locked box in the very bottom. Um, I'm not
sure about this vehicle but | did notice from the video that | spent some time going through the center
of the vehicle. That would be my best guess. ‘
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Did you have any difficulty, um, opening, opening the, ah, the console?

Okay. And you don't recall whether anything, was the latch or anything was broken as a result of your
search?

. | don’trecall. Ah, usually | wouldn't normally put that in my report. | would put it in there per policy if |

had done something to break it or to, ah, if it came apart or fell apart, whatever the case, | would have
put that in my report and | didn’'t note anything like that in my report so. Um, we frequently come
across damage to vehicles especially to the consoles because the parts are so, not usually very
strong and so we frequently come across vehicles with broken glove box doors or broken console
doors and | very rarely would, ah, again note it in my report unless | had done something.

Okay. So, after you were, you were done searching the vehicle, what transpired?
Ah, went back to our squad, issued, ah, Mr. lke a citation and, ah, released him.

Okay.
And then as | released him, he stood on the corner and flipped us the finger and continued to yell and
make quite a scene but we had to get to another area to assist other officers.

Okay.
And | thought it was best to just leave it alone.

Okay. So, my understanding is that, that, ah, you did not cause damage to his vehicle.
No, absolutely not.

Okay.
Nope.

And, were, were you the only officer that searched the interior of the car?
Um, yeah, my partner, Officer Werner, was also assisting as evident on the tape.

Okay. All right. All right | think we've covered everything that | need to cover...

I'd like to add that, you know, |, he was given quite a few breaks. There were other things that he
could have been cited for like standing in the street so | did give him opportunities and | felt | went,
ah, ah, | withheld any anger or judgment from his actions. He was very belligerent. He was, ah,
uncooperative. He was destructive. He was, ah, confrontational from the start of the, our first contact
and continued all the way through. :

For some reason, he felt he had some sort of standing in that area of being, working in Cub Foods.
Urn, Cub Foods has been a, ah, a problem for us in the neighborhood for decades and we continue
to try and work with the business but, ah, they just kind of do their own things and they enable these
Blood gang members to use that as their, as their home base. Um, frankly, | didn’'t see that him
admitting to being the computer guy for Cub Foods added any credibility to his character. Um,
because of the constant criminal issues we have there.

They allow kids to come in with stolen phones and charge ‘em. They've been caught selling guns out
of there, they've been caught selling other weapons out of there. Um, so, no, ah, I'm not taking away
from him having a job, a good job, but, ah, in my eyes, having worked in that neighborhood for twenty
years, um, that store is a large part of the problem down there and, ah, um, my only intent that
gvening was to try and find out information to try and stop more violence which had escalated in that,
in the week prior to the stop between the two gangs so.

Okay. | have one question based on the video.
Mmhmm.
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Q. And it's when Mr. Ike is seated in the backseat and there’'s a conversation between you and Mr. lke

and at one point you said, “Do you want me to arrest you for calling me a pussy?” Um, what did you
mean by that and what wouid the charge be?
l, you know, honestly, | don’t know. I, ah, that, that clearly came out of emotion. I, ah, | don’t know
what the charge would have been. It certainly couldn't have been disorderly conduct ‘cause we
because we can't be a victim to that. There were plenty of witnessec in the area but | can’t think of
any that | saw that, ah, would come forth as a, as a witness to him calling me that in public so I'm not
sure.

Q. Okay. All right. Is there anything else that you would like to add to this statement that | have not
asked you concerning this incident? '

A. No, sir.

Q. Is this a true and accurate statement?

A. Yes, sir,

Q. Per MPD Policy and Procedure Sections 5-107.8, you are not to discuss this interview or case
investigation with anyone other than your Federation Union Representative or an attorney. Do you
understand this?

A. Yes, sir.

Q. Allright. It's 10:30 a.m. and we will conclude this statement.

Signature: Date:

jmc
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Office of Police Conduct Review
Data Practices Advisory

Internal Investigation Warning for Employees under Investigation
{Tennessen Warning)

You are being questioned as part of an official internal investigation into a complaint of
misconduct. The information you provide will be used in a fact-finding process, as part of
the total evidence, to determine if such misconduct occurred and for assessing whether
disciplinary action should be taken. Any admissions that you make during the course of
questioning may be used against you as evidence of employee misconduct or as a basis for
discipline. The information you supply may also be used in a grievance hearing,
arbitration, or other appeal procedure. The following individuals and entities may have
access to the information you provide:

e The subject of the data, which includes you, but may include someone else.

e Employees and officials of the City of Minneapolis whose work assignments reasonably
reqquire access to the information. '

¢ Individuals or entities that have contracts with the City of Minneapolis reasonably
requiring access to the information.

e Attorneys for the City of Minneapolis if such information is related to a matter upon
which the City seeks legal advice.

e If disciplinary action is imposed against you based on the results of this investigation,
the information you provide may be made available to the public as documentation
supporting final disciplinary action. |

e .Other persons or entities authorized by you, by a state or federal law, or by court order
to have access to such information.

Failure to provide the information requested means that the internal investigation must be
concluded based upon all evidence and testimony received by the investigator(s) without
your statement.

I have read the above warning or have had it read to me.

@}/M’“ r-9-261
Signdtune Date/Time
O Y K T ey

Witness Date/Time




McKean, Stephen J.
h

“om: McKean, Stephen ).
4nt: Tuesday, March 25, 2014 1:41 PM
To: Seidl, Jeffrey
Subject: Notice of OPCR Interview
Attachments: . OPCR Officer Notification Letter 13-10255.docx
Importance: High
Tracking: Recipient Delivery

Seid|, Jeffrey Delivered: 3/25/2014 1:41 PM

RE: OPCR File 13-10255
CAPRSCCN #13-140252

Officer Seidl,

Attached isa notification letter advising you of an appointment for an interview with the Office of Police
Conduct Review, scheduled for Tuesday, 04/01/2014 @ 10:00 hours. The details are included in the letter. Please
call me if you have any questions

Thank you,

STEPHEN MCKEAN, Investigator

Office of Police Conduct Review (OPCR)

Minneapolis Department of Civil Rights

3508, 5 St, Room 239 | Minneapolis MN 55415

Ph: 612-673-5505 | Fax: 612-673-5510
www.minneapolismn.gov/civilrights

Connect with us!

BiFacebook | & wordPress | B8 Urban Scholars Tumblr




McKean, Steehen J.

~ Tom: Microsoft Outlook
o Seidl, Jeffrey
Sent: Tuesday, March 25, 2014 1:41 PM
Subject: Delivered: Notice of OPCR Interview

Your message has been delivered to the following recipients:

Seidl, Jeffrey (Jeffrey.Seidl@minneapolismn.gov)

Subject: Notice of OPCR Interview






According to Workforce Director you are scheduled to work:
1. Tuesday, 04/01/2014, 09:00 to 13:00 '

Your appointment to provide a statement to the Office of Police Conduct
Review has been scheduled for 04/01/2014 at 10:00 hours at the Office of
Civil Rights, Room 239 in City Hall. If you have a compelling conflict you
must contact me by 03/31/2014 to discuss an alternate date. I can be
contacted by e-mail at stephen.mckean@minneapolismn.gov or phone at
(612) 673-5505 between the hours of (09:00 and 17:00, Monday through
Friday. Failure to show for your scheduled interview or to request one of
the alternate dates by the time directed will result in additional charges.

This is an ongoing investigation and you are not to discuss this case or
interview with anyone other than your union/federation representative.
You are entitled to be represented at this interview by a union/federation
representative or an attorney.

Sincerely,

Ao e

Stephen | McKean, CPO
Investigator
Office of Police Conduct Review
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Yes.
Can you restate the question again, please?

Sure. What was your work assignment on May 7", 2013 at approximately 19:32 hours?
| was assigned to Squad 8313 with a partner, Officer Jeff Seidl.

Okay. And, um, did you contact, um, an individual, ah, by the name of Jamaal Ike at that time?
Yes.

Can you explain the circumstances surrounding the initial contact with him?

The Beat Squad that we were assigned to that night, 8313, is a directed patrol squad. In roll call, those
officers that are assigned to that squad for that night are told that they are to do directed patrol in areas that
have an uptick in crime. One of the areas that was given to us that evening was 38" and Chicago due to
the gang violence that had been occurring there.

Okay. And, um, when you first saw Mr. Ike, um, can you explain what he was doing or why you stopped
him and detained him? | understand he was not by himself. Was that correct?
Based off of Officer Seidl's repor, it states that he was talking to some occupants of another vehicle.

Okay. And, um, now, what, you basically had, had two separate contacts with him. Is that correct?
Yes.

So, you initially dealt with him with a group of other individuals or with some other individuals and then by
himself. Is that correct?
Yes.

Okay. Now, after you...Do you know approximately how long he was detained on the first contact?
| don't recall the exact amount of time that he was, he was with us.

Okay. And, could you explain the reason why he was detained a second time?
You would have to ask Officer Seidl why he was detained a second time.

Okay. Um, were you the...he was, was he in an automobile at that time or?
Mr. Jamaal?

Yeah.
The first time we dealt with him he was standing in traffic talklng to the occupants of another car and the
second time he was in a, in a black vehicile.

O'kay. And, um, when...So, you don't recall the reason why he was detained with this vehicle?
I would have to read through Officer Seidl's report.

Okay. '
Um...The vehicle that he got into had no license plates attached to the vehicle based on Officer Seidl's
reportand you cannot see the temporary, ah, license or temporary permit was not visible on the vehicle.

All right. When contact was made with him, did you go up to the Vehicle as well as Officer Seidl?
Yes.

Okay. And, um, did you hear any conversation between Officer Seidl and, and Mr. Ike?
Yes, | did.

And, um, can you? First of all, can you describe the tone of that conversation?
| don't remember the specifics of the conversation. | remember, um, based off of reading the report and
watching the video, um, that you could see that Mr. Jamaal, um, was yelling profanities at us, um, and was
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not, um, was not willing to be real forthcoming with information.

Okay. The, ah, do you recall, um, Mr. Ike providing documents for his automobile?
Yes. '

Okay. And, um, did you review any of those documents yourself?
Yes, we did.

Do you, ah, recall from what state those documents were from?
Um, based on the report, it says that they were from Texas.

Okay. Did you personally have any conversation with Mr. Ike with regards to, um, ownership of that car?
|, I don’t remember. ‘

Okay. And, um, now at some point, um, did you and Officer Seidl, ah, go back to your squad car to, ah, ah,
review these documents and try to get more information about the car?
Yes.

Okay. And, um, where was Mr, Ike at that time?

I would, | would have to look at the video to recall exactly where he was. If he was back in his vehicle or |
don’tknow if you're talking about when he was still in his vehicle or after we had taken him from the vehicle
and put him into the backseat.

[ was referring to, um, after your initial contact with him at the car. Um, did you leave him in the car when
you came back to the, to the squad car?
| can't answer that.

Okay.
Right now without reviewing the video.

Okay. All right.
[no audible dialogue)

Now, um, at some point did you or Officer Seidl or both of you return back to his, back to his car to talk to
him about the ownership of the car?
Yes.

Okay. Was it just you or was it? | mean, was it, did you stay in the squad car while Officer Seidi went up
there or did both of you go back up? Do you recall? Or, did you get out? | mean, I'm just tryin’ to figure out
where, where you were in relationship to the second conversation that Officer Seidl had with him while he
was inthe car.

If | remember correctly from the video, Officer Seidl was up at the vehicle talking with Mr. Jamaal. |, at one
point, ! was back in the squad trying to verify the registration on the vehicle, running the VIN number.

Okay.

To see if the vehicle was stolen or if we could get the vehicle to pull up on NCIC to see who it was
registered to and | was taking care of that. | know at some point, after reviewing the video, | got back out of
the squad car and approached the vehicle again.

Okay. Now, while Officer Seidi was, was up there talking with, um, with Mr. Ike, could you hear any of that
conversation that they had between the two of them?
I, 1 don't remember hearing any conversation. Could | have? Possibly.

Okay. All right. Um, in, ah, Officer Seidi's report, he indicated that, um, um, that um, while he was talking
with Mr. lke, he was, Mr. ke was, was yelling and swearing and, ah, yelling profanities at him and that at
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one point he turned to walk, to start back to the car and, and Officer, excuse me, Mr. lke, um, supposed
and allegedly called him, called, ah, Officer Seidl a pussy. Did you hear that?
No. | believe I was inside the car, inside the squad car.

Okay. Allright. Did you see Officer Seidl turn and go back to the car and re—contéct Mr. |[ke?
When I reviewed the video, yes, | saw that on the video.

Okay. Is that when you got out and went up, back up to the car yourself?
Yes.

Okay. And, um, were you aware of what, of the reason why Officer Seidi, um, pulled Mr. lke out of the, out
of the car to put him in the squad car at that point?

In reading Officer Seidl's body language, | knew that something was not right so | knew it was time for me
to get out of the car, go up and assist him with whatever he needed assisting with.

Okay. Did he? Did Officer Seidi communicate with you, ah, at that point, um, about, that he was going to
put him in handcuffs and put him in the car?
No.

Okay. But did, did those two things happen - the handcuff ‘em and put him in the car?
Yes.

Okay. And, ah, while, after he was, after Mr. Ike was put into the squad car, um, was, was the car, Mr. lke’s
car searched?
Yes.

Okay. Can you explain the reason why, ah, the car was searched? What, what the justification for
searching it was? '

If 'm correct, we were going to tow the vehicle and so we were doing an inventory search on the vehicle in
order for it to be towed. ,

Okay. Allright. Now, um, one of the allegations that has been, or the primary allegation that has been made
by Mr. lke is that Officer Seidl damaged the, ah, a portion of the interior of his car, ah, during this search.
Um, that being the console, the center console lid, um. Now, did you see Officer Seidl, ah, searching the
interior of Mr. lke's car?

| believe when | reviewed the video of the stop, | was looking at the paperwork regarding the vehicle while
Officer Seidl was searching the vehicle. | know at one point in the video | went to the passenger side of the
car and searched the passenger side of the car. | don’t recall anything being broken or misplaced or wrong
with the vehicle. - '

Okay. Did Office Seidl make any comments to you about either damaging the console or that the console
was damaged prior to him searching?
No.

Okay. Did you personally observe any damage to Mr. Ike's car?
I don't remember any damage done to the vehicle at all.

Okay. The, um, now the vehicle was never, never towed. Correct?
Correct.

Okay. Um, what was, what was the reason why it was, was not towed?

Based on Officer Seidl's report, it, it was a busy night that night and other squads were asking for
assistance. When you ask for a tow, it can be anywhere from ten minutes to an hour before the tow arrives
and with time constraints, the vehicle was not towed.
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Q. Okay. All right. And, um, while Mr. Ike was in the back of the squad car, um, do you personally recall, ah,

_ his demeanor? ' ‘ :

“A. | could hear a conversation that was taking place on the video when I reviewed it. I, the volume, | don't
know if it was on my computer or just the volume of the video itself. It was, um, very diminished. | could
hear arguing between Officer Seidl and Mr. lke. | could hear some of the things that Officer Seidl was
saying and | could hear some of the things that Mr. ike was saying but did | hear the full conversation? No. |
didn't.

Q. So, your recollection of the conversation, any conversation that you heard, um, is strictly from what you
heardin the video then?

A. Yes. -

Q. So, you don't personally recall any, outside of what you saw in the video, any conversation. Is that correct?

A. Correct.

Q. Okay. All right. { think those questions cover the areas that | needed to contact, ah, needed to cover. Is
there anything else that you would like to add to this statement that | have not asked you concerning this
incident?

A. No.

Q. Isthisa frue and accurate statement?

A. Yes.

Q. Okay. Per MPD Policy and Procedure Section 5-107.8, you are not to discuss this interview or case
investigation with anyone other than your Federation Union Representative or attorney. Do you understand
this? :

A. Yes.

Q. Allright. Itis 6:27 p.m. or 18:27 hours and we’ll conclude the statement at this time.

Signature: ' Date:

jmc



Office of Police Conduct Review

Data Practices Advisory

Internal Investigation Warning for Employees under Investigation
Tennessen Warning)

You are being questioned as part of an official internal investigation into a complaint of
misconduct. The information you provide will be used in a fact-finding process, as part of

the

total evidence, to determine if such misconduct occurred and for assessing whether

disciplinary action should be taken. Any admissions that you make during the course of
questioning may be used against you as evidence of employee misconduct or as a basis for
discipline. The information you supply may also be used in a grievance hearing,
arbitration, or other appeal procedure. The following 1nd1v1duals and entities may have
access to the information you provide:

The subject of the data, which includes you, but may include someone else.
Employees and officials of the City of Minneapolis whose work assignments reasonably
require access to the information.

Individuals or entities that have contracts with the City of Minneapolis reasonably
requiring access to the information.

Attomneys for the City of Minneapolis if such information is related to a matter upon
which the City seeks legal advice.

If disciplinary action is imposed against you based on the results of this investigation,
the information you provide may be made available to the public as documentation
supporting final disciplinary action.

Other persons or entities authorized by you, by a state or federal law, or by court order
to have access to such information. -

Failure to provide the information requested means that the internal investigation must be
concluded based upon all evidence and testimony received by the investigator(s) without

your statement.

I have read the above warning or have had it read to me.
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This is an ongoing investigation and, per Minneapolis Police Department
Policy and Procedure Manual, Section 5-107.8, you are not to discuss this
case or interview with anyone other than your union/federation
representative. You are entitled to be represented at this interview by a
union/federation representative or an attorney.

. Sincerely,

Al Y

Stephen ] McKean, CPO
Investigator
Office of Police Conduct Review
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* Minnesota Criminal History - Offender Details - Page 1 of 2

eI RSN S SRV NI

Minnesota Criminal History '
Only conviction records matching the EXACT name and birth date will be reported. Reported convictions are limited
to those with a discharge date in the past 15 years.

Public Criminal History Search for; jamaal ike
Date of Birth: 08 /12/1982

WARNING: Criminal offenders frequently use aliases, including the names of other individuals. Do not assume
search results correspond to the subject of your inquiry. Use EXTREME CAUTION in making employment, housing,
and other deCIsu)ns based upon this information.

Fingerprint verification is the onIy way of confirming a subject's identity,

| Reported Names

1st Name First Name ' Middle Name
IKE JAMAAL BETWAN
IKE JAMAAL . BETWON
Reported Dates of Birth
Date of Birth
8/12/1982
Conviction Summary _ ‘ :
Disposition Date Disposition Statute Description Conviction Level
4/30/2008 Convicted Fleeing a Peace Officer In a Motor Vehicle Gross Misdemeanor

Convictions (1)
Conviction 1of1

Disposition Date: 4/30/2008

Custody Institution :

Assigned To; HENNEPIN CO WRKHSE-ADULT CORR

Probation Institution

Assigned To: HENNEPIN CO PROBATION OFF

'Court: HENNEPIN CO DISTRICT COURT  Court File #: CROB3942

_wontrolling Agency:  BROOKLYN PARK PD Case #: 08003970
Disposition: Convicted Conviction Level: Gross Misdemeanor
Statute: 609.487.3 ' Statute Description:  Fleeing a Peace Officer in a Motor Vehicle
GOC: ’

| https://cch.state.mn.us/pechOffenderDetails.aspx 3/13/2014



- Minnesota Criminal History - Offender Details Page 2 of 2

Sentence(s): Pronounced - 180D; Probational - 2Y
Fine(s):

This report is compared against data maintained at the Minnesota Bureau of Criminal Apprehension. There may be other data maintained by

cther local or federal agencies that is NOT included in this report and there may be additional data maintained by this agency that is not public.
A new copy of this report should be requested when the need arises because the data is subject to change.

The information contained within this report is as of 3/13/2014 2:47:47 PM (Central Time)

Contact Us | Help f BCA Home | DPS Home l Privacy Statement
@Minnesota Bureau of Criminal Apprehension 2007, All Rights Reserved ver; 3.5.0.1 env: {production}

https://cch.state.mn.us/pecchOffenderDetails.aspx 31 3/20 14
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Investigator’s Request for Video Service

MPD Crime Lab, Room 316 Ciﬁr‘_‘Hall . Fax: 612-673-3647
FAILING TO FULLY FILL OUT THIS FORM MAY DELAY REQUEST OR CAUSE REQUEST TO BE
RETURNED PENDING MISSING INFORMATION. CALL x3439 or %3452 WITH QUESTIONS.

REQUEST DATE osowzats NAME/RANK Stephen McKean

UNIT OPCR PHONE 612-673-5505

CCN 13-140252 OFFENSE Traffic Citation

OFFENSE DATE 05/07/2013 QFFENSE TIME 19:43

Pi Lines Pi# Lines Pl Lines
Pl# Lines P Lines Pl# Lines

Request Information

|:|Vide0 Analysis
I:] Make Viewable Copy (incident only) D Video Gomparison (Homicide/Critical incident Only)
I:Ilsolaﬁill Images I:l Create Time Line of Events -

To CD[_JPrint Out Isolated Still

[/]Video Copy
D VHS Squad Video
TovHs [ _]ToDVD
Digital Squad Video
P# 76417 P# P
D Disc Copy/Other media forms copied to disc (surveillance discs may not be viewable on City network computers)

[ ]Safe Zone Video
Time Frame Date Intersection
Intersection Intersection
[ JAudio Analysis
Clarify DConvert Format

' DVldEO Recovery Please nota, all businesses with liquor or small grocary licenses are required by

City ord. 259.230 to create and supply MPD with surveillance video within 8 hours
or be subject to a fine. Licensing will be notified of failure to comply.

Location Hours of Operation
Coniact Name Contact Phone
Make/Model of DVR .Time Frame/Date

Suspectincident Info

D Other/Comments
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McKean, Stephen J. :

—from: Potthier, Stacey
.ent: Tuesday, March 04, 2014 10:03 AM
To: McKean, Stephen J. ‘
Subject: ‘ 13-140252
Mr. McKean-
The digital MVR copy you requested in this case is now ready for pick up in the Crime Lab.
Thanks.
Stacey

Stacey Potthier .

Certifed Forensic Video Analyst
Minneapolis Police Department
Crime Lab Unit

612-673-3439
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ASSIGN
PCT3

. PCT3

PCT3
PCT 3
PCT3
PCT 3
PCT3
PCT 3
PCT3
PCT3
PCT3
PCT 3
PCT3
PCT 3
PCT3

PCT3

PCT 3
PCT3
PCT3
PCT3
PCT 3

PCT3

PCT 3
PCT3
PCT3

YEAR
2009
2009
2011

2011

2011
2009
2011
2009
2010
2011
2010
2010
2011
2010
2010
2009
2008
2009
2009
2007
2008
2009
2008
2009
2008

PNUM

76386
76555
76607
76595
76613
76409

76604 -

76556
76584
76603
76579
76583
76594
76582
76585
76393
76395
76385
76412
76325
76332
76373
76348
76417
76333

SQUADNUMB CAMERA

309
310
311
312
320
321
322
323
324
330
331
332
333
340
341
342
350
-352
362
368
391
8310
8312
8321
8322

YES-D
YES-D
YES-D
YES-D
YES-D
YES

YES-D

YES-D
YES-D
YES-D
YES-D
YES-D
YES-D
YES-D
YES-D
YES-D
YES-D
YES
YES-D
YES
YES
YES
YES
YES-D
YES.



New Note (Site: OPCR}

~ Visit from Complainant

Type: Investigative

Primary Matter: |ke, Jamaal
Matter No.: 13-10255

Author/User.  McKean, Stephen J
Other:

Complainant came into the Civil Rights office at about 11:40 am to discuss his file and
check status. He stated he was planning to seek restitution for the damages incurred
in this incident and he requested a copy of the damage estimate he provided during
intake proceedings. I advised him that 1 would research his file and contact him this

afternoon.

At about 1:30 pm, I called the complainant back and advised him I would send those
two documents to him via email.

18/19/2014 01:43 PM (MCKEAS]0)

08/19/2014 01:43 PM Page 1



Note - Phone call to Deyon Loveless (Site: OPCR)

~ Phone call to Deyon Loveless
- Type: Investigative

Primary Matter: |ke, Jamaal
Matter Na.. 13-10255

Author/User.  McKean, Stephen J
Other: Is Locked

At about 16:10 hours, 06/17/2014, 1 placed a telephone call to Deyon Loveless. His
name was given to me by the Complainant during his interview as a possible witness
to the events of this incident.

Mr. Loveless stated he has a business at the address where the incident occurred. He
recalled that he was leaving his business for the day and noticed that officers had
stopped Mr. Ike. Mr. Loveless said that he was "minding his own business” when he
exited the business and got into his car and drove away. He did not witness any
lengthy interaction between the officers and Mr. Tke. When I informed Mr. Loveless of
the reason for my call and inquiry, he said, "The neighborhood is going to warrant
those kinds of things" [police interactions with members of the community].

06/17/2014 04:25 PM (MCKEASJ()

06/17/2014 0426 PM Page 1









New Note (Site: OPCR)

Call from Complainant
~ Type: Investigative

Primary Matter. |ke, Jamaal
Matter No..  413-10255

Author/User.  McKean, Stephen J
Other:

At about 13:50, 09/20/2013, 1 received a call from the Complainant to check the status of his investigation. I
advised itis still in investigation phase.

Complainant provided new phone number. I will update the info in PM. (612) 386-6439

09/20/2013 02:04 PM (MCKEAS}O)

09/20/2013 02:06 PM Page 1



New Note (Site: OPCR)

Notes from Complainant's Intervew

“Type: Investigative

. Primary Matter: lke, Jamaal
Matter No.: 13-10255

Author/User:  McKean, Stephen J
Other:

Interviewed Complainant today at about 11:55 am. Got name and phone number for a possible
witness to the initial contact by Officer Seidel: Deyon Loveless [612]481-3932]

Complainant supplied me with squad numbers to squads present:
8321 - Driven by Officer Seidel
360 - driven by another officer who stopped at the traffic stop.

I later checked for digital squad video for either squad, but found none in the database.

Complainant had several photos and videos in his cell phone that might have evidential value, He
said he will try to send them to me via email.

05/20/2013 02:46 PM Page 1
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